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DĚKUJEME VŠEM DOPISOVATELŮM ZA PŘÍSPĚVKY. 

NÁPADY A DOPORUČENÍ NA ZPESTŘENÍ 

DALŠÍHO VYDÁNÍ JSOU VÍTÁNY.

Redakční 
rada 

Zpravodaje 
přeje všem 
občanům 
krásné 
Vánoce 

a do nového 
roku 2010 
všechno 
nejlepší.
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Dobrý a ještě lepší čas zimní, Dolní Bojanovice…

„Dejte mi pevný bod a pohnu zemí“, řekl prý 
kdysi slavný starověký učenec Archimédes. 

Myslím, že tuto větu můžeme použít i pře-
neseně – ve vztahu k našemu životu i k životu 
celého světa. Snad každý člověk touží po 
pevném bodu, po jistotě, na níž může neotře-
sitelně postavit svůj život. 

Naše okolí nám takový pevný bod nenabízí. 
Slavíme s vděčností dvacet let od získání 

svobody, ale při tom vnímáme, jak snadno lze 
svobodu zneužívat. Žijeme v relativní hojnosti, 
ale mnohé tíží nezaměstnanost a materiální 
starosti. Máme stále víc prostředků, které nám 
pomáhají komunikovat s druhými lidmi, avšak 
stále víc lidí žije v osamocenosti. 

Jako smysluplnější se jeví snaha těch, 
kteří svůj pevný bod hledají v rodinných 
a přátelských vztazích. Ale ani zde nemáme 

absolutní jistotu: pozemský život je zranitelný 
a ohraničený...

Vánoce jsou oslavou toho, že takový pevný 
a neotřesitelný bod existuje. Tím „bodem“ 
je Bůh sám, Bůh, který je tvůrcem vesmíru, 
světa i života, Bůh, který své stvoření nesko-
nale přesahuje a při tom se k němu sklání. 
O Vánocích děkujeme za to, že nekonečný 
Bůh se stal v Ježíši Kristu člověkem. 

I k víře ovšem někdy patří pochybnosti, 
nejistoty, hledání. Přeji vám, milí přátelé, ať vás 
letošní Vánoce přivedou blíže k tomu, který 
nám ukazuje cestu k pravému životu a který je 
v Písmu nazýván též Knížetem pokoje. 

Ať jsou pro vás i pro vaše blízké letošní 
Vánoce pokojné a požehnané

o. Petr 

DEJTE MI PEVNÝ BOD...

„Čtvero ročních období“…

První bylo jaro. Vše bylo „nové“ (2007). 
Připravovaly a prováděly se zásadní změny 
funkčního systému obce. Rozjeli jsme dotační 
management ve vztahu k EU fondům, hlavně 
operační program životního prostředí a regi-
onální operační program. Pak přišlo léto. 
Počátek sklizně, ale také bouřlivé (2008). Na 
rok 2009 se bude vzpomínat jako na „těžký 
úrodný podzim“. Co nás čeká v pomyslném 
čtvrtém období…? Jaká že byla ta letošní 

úroda? „Některé ovoce je skvělé chuti, jiné 
trpké zdá se býti.“

Obyvatelům obecní bytovky Na Hrázce 
č.p. 32 již do příbytků nefouká. Mají nová okna 
a jeden byt prošel komplexní rekonstrukcí. 
V první etapě výstavby propojení Spodní 
Pustá - Okružní byla vybudována nová kana-
lizace. Příští rok by to mohl být plyn, vodovod 
a elektřina. V Dílech pod Vinohrady jsme 
investovali do přeložky VN, čímž jsme odbře-
menili pozemky pro další výstavbu rodinných 
domů. Tato lokalita je intenzivně připravována 
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pro výstavbu asi 30 domů. Přes léto se zdařila 
významná dotovaná investice do sociálního 
zázemí a chodeb v ZŠ. V létě byla zahájena 
nejrozsáhlejší stavba kanalizace posledních 
let. V ulici Josefovská je položen nový kapacit-
ní kanál, dále je hotov úsek od nového mostu 
v ulici Dlouhá až po ČOV. Zbývá dobudovat 
úsek přes náměstí a dovršit dílo rekonstrukcí 
povrchu Josefovské včetně chodníků. Stavbu 
provádí firma Javorník CZ, s.r.o. Hodnota díla 
bude přes 25 mil. Kč. Na dotacích se podařilo 
získat téměř 20 mil. Kč.

Nový most v ul. Dlouhá je významnou 
dotovanou stavbou za více než 7 mil. Kč. 
V podzimním čase ji provedla firma Swietelsky, 
s.r.o. Slovácká chalupa dostala letos slíbenou 
novou střechu a park za ZUŠ je již také více-
méně dokončen, též za pomoci dotačních 
titulů a firmy RENOVA. Díky dlouhému schva-
lovacímu řízení zadávací dokumentace SFŽP 
na sběrný dvůr odpadů v naší obci máme 
několikaměsíční skluz při výstavbě této více 
než 18 miliony dotované stavby. Komplexní 
dokončení díla je smluvně vázáno na konec 
léta příštího roku.

Na podzim jsme podali žádost do EU fondů 
na zpracovaný projekt „Rekultivace skládky“ 
za více než 20 mil. Kč. Připravujeme projekt 
„Zateplení a výměna oken na DPS“. Jsou pro-
jektovány objekty pro sportovní zázemí tenisu 
a TJ – kopaná. V souladu s potřebou obce 
– sportovní haly – je zpracován projekt na 
rozšíření tělocvičny, na který hledáme dotační 
možnosti. Dále pracujeme na přípravách pro 
výstavbu RD ve dvou lokalitách – „Díly pod 
Vinohrady II“ a „V Zahradách“, kde bude příští 
rok provedena přeložka VN.

Na obou vodohospodářských projektech 
připravujeme pro zkvalitnění vodního režimu 
v naší obci retenční nádrž Rybníčky a úpravu 
koryta Prušánky v obci. Stav vodního toku 
vypovídá o nezbytnosti těchto vodních děl. 
V rámci regionu Podluží a Hodonínsko připra-

vujeme cyklostezku a projekt aleje. Alej směr 
Josefov obnovíme začátkem příštího roku.

Stále nemáme dořešenou zastávku v ulici 
Josefovská, kde se pro nedostatek prostoru 
nedaří trvale zastávku umístit. Do 31. května 
2010 zde bude uzavírka, omezený počet spo-
jů na Podivín jezdí po objízdné trase Za Hum-
ny, Na Hrázce... Projektována je i komunikace 
Hodonínská – sběrný dvůr podél Kratina, a.s. 
Průmyslová zóna Záhumenice by mohla být 
v příštím roce připravena k podnikání. Dále se 
chystáme na „ozelenění“ naší obce a vítáme 
vaše podněty pro zlepšování prostředí, ve 
kterém žijeme.

Zde vidím velkou rezervu v tom, jak vypa-
dají v inařské uličky. Nepořádek kolem 
sklepů, zarostlá zákoutí, vypouštění kalů na 
cizí pozemky a cesty, povalující se rozbité 
demižony (Ty má majitel rozbít a vhodit do 
sběrných nádob!) atd. Jakoby v těch „búdách“ 
hospodařili jiní lidé.

Vstupujeme do čtvrtého období, čtvrtého 
roku... Bude to rok volební...

Vnímám rozpolcenost společnosti jako daň 
naší nedospělé demokracie, reziduí bývalého 
režimu i vyhoření entusiasmu mnohých z nás. 
Ale nesmíme rezignovat a uzavírat se do svých 
ulit. Obnovujme znovu a znovu vzájemnou 
důvěru, ale i zodpovědnost za blízké, svou 
obec i vlast.

Naše obec je nám společným domovem, 
stavějme na odkazu našich předků, vkoře-
něných morálních, kulturních a duchovních 
hodnotách... 

Pevným krokem novým rokem, pokud 
možno bez otlaků na těle i na duchu přeje

     

P.S. Rozloučení se starým rokem a záro-
veň vítání roku 2010 bude 30. 12. od 15 
hod. Srdečně zvu všechny spoluobčany na 
vepřovou hostinu. 
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Název akce Vlastní prost�edky + dotace  
v mil. K�

CELKEM
v mil. K�

Kanalizace Dolní Bojanovice – jižní 
�ást – dokon�ení stavby

4,5 + 4,5 9

Sb�rný dv�r odpad� Dolní 
Bojanovice

1 + 18,5 19,5

Turistické okénko do �eských a 
slovenských region� r. 2010 

dotace cca 0,2 0,2

Po�ízení nové CAS – hasi�i 3 + 3 6
Rekultivace skládky odpad� 2,6 + 23,2 25,8
Reten�ní nádrž bude podána žádost 
Úprava vodního toku Prušánka bude podána žádost 
�išt�ní Prušánky pod zastropením bude �ešeno 
Inženýrské sít�
V Zahradách (PD)
V Zahradách (p�eložka VN) 
Díly pod Vinohrady (PD a GP) 
Spodní Pustá – Okružní (voda, plyn) 
Josefovská (chodníky, obrubníky, 
deš�ové vpusti) 

vlastní 0,15 
vlastní 0,9 
vlastní 0,3 
vlastní 1 

vlastní 1,1 

Cyklostezka – Dolní Bojanovice – 
Novodvorský rybník

1 + 14 15

Výkup pozemk� vlastní 0,3 0,3
DPS – zateplení, vým�na oken 
Zpracovává se projektová 
dokumentace, energetický audit, bude 
podána žádost do EU

vlastní 1 

Tenis – výstavba soc. za�ízení + 
klubovna + PD 

vlastní 2,2 

TJ – projektová dokumentace vlastní 0,15 
Komunikace – Penzion Václav –
nájezd na most v ul. Dlouhá + PD 

vlastní 0,2 

Komunikace ke sb�rnému dvoru vlastní 3 3
Rekonstrukce t�locvi�ny ZŠ 
Realizace akce pouze v p�ípad�
získání dotace, možné úspory – 
využití st�ešní krytiny – areál TJ, tenis

1 + 25 26

Sál u MŠ  - zp�tný výkup 
Kupní smlouva se možná uzav�e ješt�
v r. 2009. 

vlastní 1,6 

Dopln�ní kanalizace v obci (ul. 
Viš�ová, Hodonínská, Na Hrázce, U 
H�išt�) – zpracování PD

vlastní 0,15 

Návrh investičních akcí na rok 2010
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Výpis z veřejného zasedání Zastupitelstva obce ze dne 3. 9. 2009

Zastupitelstvo schválilo:
• Navržený program a jeho doplnění
• Rozpočtové opatření č. 5
• Prodej pozemku  p.č. 257/1 o vým. 707 m2 

v k.ú. Dolní Bojanovice za cenu 100,-Kč/m2  
• Prodej  pozemků   p.č. 1322/3 o vým. 39  

m2 a p.č. 1321/2 o vým.  19 m2 v k.ú.  Dol-
ní Bojanovice za 100,- Kč/m2

• Zrušení usnesení č. 9 ze dne 12. 2. 2009 
• Odkup budovy kravína za cenu 130.000,- Kč 

a pozemků pod kravínem č. 2 v areálu Krati-
na a.s., Dolní Bojanovice p.č. 1479/1 o vým. 
456 m2, p.č. 1479/5 o vým. 435 m2, p.č. 
1479/6 o vým. 10 m2, p.č. 1479/4 o vým. 
53 m2 a p.č. 1479/3 o vým. 48 m2 v k.ú. Dol-
ní Bojanovice za cenu 100,- Kč/m2

• Na základě předkupního práva odkup sta-
rého sálu - budovy bez čísla popisného 
a evidenčního vedené v katastru nemo-
vitostí ve způsobu využití jako občanská 
vybavenost, na pozemku p.č. 1364/2, 
zastavěná plocha a nádvoří, pozemku p.č. 
1364/2 o výměře 649 m2, zastavěná plo-
cha a nádvoří, vše v k.ú. Dolní Bojanovice 
od společnosti KVART, s.r.o. Dolní Bojano-
vice, Hlavní 187 za cenu 1.600.000,- Kč

• Zapracování stanovení sankce do smluv 
v případě nedodržení časové lhůty stav-
by, která může být uložena až do výše 
50.000,- Kč za každý započatý měsíc

• Podmínky uzavření  kupní smlouvy s Mgr. 
Ivanou Kantkovou a Robertem Salajkou 
– dodržení záměru (výstavba živnosten-
ského domku), předkupní právo obce, 
časové ohraničení doby výstavby a kolau-
dace – 4 roky, získání stavebního povolení 
do 2 let, v případě nedodržení má obec 
právo odstoupit od smlouvy, splatnost při 
podpisu smlouvy

• Prodej pozemku p.č. 1763/2 o výměře 97 m2 
v k.ú. Dolní Bojanovice za cenu 300,-Kč/m2

• Změny územního plánu - změny podmí-
nek využití (regulativů) ploch těžby 
v níže uvedených plochách jsou podmí-
nečně přípustné: objekty pro podzemní 
uskladňování plynu a s nimi související 
objekty a zařízení např. technologická 
zařízení, zpevněné a manipulační plochy, 
včetně propojení těchto ploch VVTL ply-
novody, elektrickými a sdělovacími kabe-
ly, příjezdovými cestami. Doplnění fun-
kčních ploch FT v prostoru stávajících 
sond v ploše lesa a v okolí podzemního 
zásobníku plynu (PZP) Dolní Bojano-
vice. Náklady na zapracování této změny 
uhradí žadatel o pořízení změny územního 
plánu  MND Gas Storage a.s.

• Změnu smlouvy o dílo a navýšení  proti 
původní ceně 93.415,- Kč na 108.885,- 
Kč s DPH. Navýšení proti původní ceně 
uhradí MND Gas Storage a.s. 

• Přijetí dotace z JMK ve výši 4.500.000,- 
Kč na akci „Doplnění kanalizace Dolní 
Bojanovice – jižní část“ 

• Přijetí dotace z Ministerstva financí na 
akci „Obec Dolní Bojanovice – rekon-
strukce sociálního zařízení v ZŠ“ ve výši 
4.000.000,- Kč

• Přijetí dotace na dovybavení kontaktního 
místa CzechPOINT  ve výši 58.259,- Kč

• Přijetí dotace na akci  „Turistické okénko 
do českých a slovenských regionů“ ze 
státního rozpočtu na spolufinancování 
projektu realizovaného v rámci Opera-
čního programu přeshraniční spolupráce 
Slovenská – Česká republika 2007 - 2013 
z Ministerstva pro místní rozvoj ve výši 
1.054,- EUR, to je 26.455,40 Kč
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• Pověření Rady obce ke schvalování přijetí 
dotací na akce schválené Zastupitelstvem 
obce

• Spoluúčast ve výši 2.521.000,- Kč na akci 
„Most v ulici Dlouhá“

• Zpracování projektové dokumentace 
a energetického auditu na akci „DPS Dol-
ní Bojanovice - zateplení a výměna oken“  
jako podklad pro zpracování žádosti 
o dotaci 

• Zadání zpracování projektové dokumenta-
ce pro zázemí TJ - kopaná - variantu č. 2 

• Smlouvu o právu provést stavbu „Cyklo-
stezka Dolní Bojanovice – Novodvorský 
rybník“ uzavřenou mezi Mikroregionem 
Hodonínsko a Obcí Dolní Bojanovice - 
realizace cyklostezky Dolní Bojanovice 
– Novodvorský rybník  na části pozemků  
p.č. 3190/1, p.č. 3197/1, p.č. 5222, p.č. 
3999/1, p.č. 4001/1, p.č. 4004 v k.ú. 
Dolní Bojanovice

• Změnu čl. V. zřizovací listiny ZŠ a MŠ a zři-
zovací listinu ZŠ a MŠ Dolní Bojanovice 
v úplném znění

• Smlouvu mezi Obcí Dolní Bojanovice a 
E.ON Distribuce, a.s. F. A. Gerstnera 
2151/6, České Budějovice o přeložce zaří-
zení distribuční soustavy č. Z1000926712

Zastupitelstvo bere na vědomí:
• Kontrolu a plnění usnesení
• Informaci o žádosti pana  Petra Jaroška, 

U Školky 240, Dolní Bojanovice  o proná-
jem pozemku p.č. 3303 PK

• Informaci o přijetí dotace na „Lesy“ ve 
výši 46.340,- Kč z JMK (schváleno Radou 
obce)

• Informaci o přijetí dotace na akci „Oprava 
povrchu tělocvičny ZŠ“ ve výši 120.000,-Kč

• Informaci o výběrovém řízení na akci „Most 
v ulici Dlouhá“

• Umístnění hydrovrtu s označením HV 16  
na pozemku p.č. 5178 PK v k.ú. Dolní 
Bojanovice a umístnění hydrovrtu s ozna-
čením HV 11 na pozemku 5179/1 v k.ú. 
Dolní Bojanovice a plynometrického vrtu 
s   označením MPV84A na části pozemku 
p.č. 4076 v k.ú. Dolní Bojanovice

• Informaci o „Doplnění kanalizace Dolní 
Bojanovice – část jih“

• Informaci o autobusových zastávkách 
• Informaci o stažení žádosti obchodní spo-

lečnosti Ranch strong will, o.s.
• Informace o přípravě nové knihy o  Dolních 

Bojanovicích a vytvoření realizačního týmu

Zastupitelstvo obce neschválilo:
• Prodej pozemků p.č. 1772/2 a p.č. 

1814/25 v k.ú. Dolní Bojanovice
• Prodej pozemku p.č. 729/2 o vým. 90 m2 

v k.ú. Dolní Bojanovice p. Radku Smržovi, 
Vrchní Pustá 750, Dolní Bojanovice

• Prodej části pozemku p.č. 3999/3 o výmě-
ře 30 m2  v k.ú. Dolní Bojanovice

Zastupitelstvo schválilo:
• Navržený program a jeho doplnění
• Dohodu o ukončení nájmu nebytových 

prostor ze dne  15. 11. 1999 a ukončení 
provozu gynekologické ambulance mezi 
Nemocnicí TGM Hodonín, příspěvkovou 

Výpis z veřejného zasedání Zastupitelstva obce ze dne 22. 10. 2009

organizací, Purkyňova 11, 695 26 Hodo-
nín, zastoupenou Ing. Antonínem Tesaří-
kem a Obcí Dolní Bojanovice, se sídlem 
Hlavní 383, 696 17 Dolní Bojanovice, 
zastoupenou Mgr. Vlastimilem Jansou ke 
dni 31.12.2009
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• Poskytnutí neinvestičního finančního 
příspěvku ve výši 50.000,- Kč Nemoc-
nici TGM Hodonín na dokrytí provozních 
nákladů gynekologické ambulance v obci 
Dolní Bojanovice

• Výkup pozemku od paní Marie Čížkové, 
Hodonín, p.č. 2107/2 o výměře 268 m2 
v k.ú. Dolní Bojanovice za cenu 100,- 
Kč/m2

• Vyhlášení majetkoprávního záměru na pro-
dej pozemků p.č. 411/1 a p.č. 411/2 dle 
geometrického plánu č. 1090-19/2007 
ze dne 4. ledna 2008 pro výstavbu živno-
stenských domků v k.ú. Dolní Bojanovice

• Výkup pozemku p.č. 3197/5 PK o výměře 
501 m2 v k.ú. Dolní Bojanovice od RNDr. 
Milana Mikuše, Rožnov pod Radhoštěm, 
Meziříčská 1650 za cenu 15.000,- Kč

• Vyhlášení majetkoprávního záměru na 
výkup pozemků, a to části zahrad v lokali-
tě Zelnice v k.ú. Dolní Bojanovice dle geo-
metrického plánu a to za 100,- Kč/m2

• Vyhlášení majetkoprávního záměru na 
prodej sklepa Zádruha včetně pozemku 
p.č. 932 v k.ú. Dolní Bojanovice

• Výběrovou komisi pro prodej sklepa Zádru-
ha a pozemku p.č. 932 v k.ú. Dolní Boja-
novice ve složení: Ing. Miroslav Homola, 
Mgr. Vlastimil Jansa, JUDr. Ludmila Račic-
ká, Ing. František Koliba, Miroslav Reben-
da

• Vyhlášení majetkoprávního záměru na 
dlouhodobý pronájem střechy budovy  ZŠ 
a MŠ Dolní Bojanovice, Školní 195, Dolní 
Bojanovice pro využití na fotovoltaiku

• Smlouvu o budoucí smlouvě o zřízení prá-
va odpovídajícího věcnému břemenu mezi 
E.ON Distribuce F. A. Gerstnera 2151/6, 
České Budějovice  a Obcí Dolní Bojano-
vice, Hlavní 383, zastoupenou Mgr. Vlas-
timilem Jansou. Věcné břemeno spočívá 
v umístnění nového kabelového vedení NN 
včetně pojistkové skříně na pozemku p.č. 

438 KN a 378/7 PK v k.ú Dolní Bojanovi-
ce, a to za jednorázovou úplatu v celkové 
výši 1540,- Kč + DPH

• Vyhlášení majetkoprávního záměru na  dlou-
hodobý pronájem pozemků p.č. 3001/1 
a p.č. 3002/2

• Rozpočtové opatření č. 6
• Příkaz starosty k provedení inventarizace 

majetku a závazků za rok 2009 a jmeno-
vání inventarizačních komisí pro rok 2009

•  Vyřazení nepotřebného majetku Základní 
školy  a mateřské školy  Dolní Bojanovice, 
příspěvkové organizace v celkové  hodno-
tě 402.293,50 Kč

• Přílohu č.1 ke Zřizovací listině příspěvkové 
organizace - Smlouvu o bezúplatném pře-
vodu movitého majetku v celkové hodnotě 
4.468.571,10 Kč mezi  Obcí Dolní Boja-
novice, Hlavní 383 zastoupená starostou  
Mgr. Vlastimilem Jansou a Základní ško-
lou a mateřskou školou Dolní Bojanovice, 
okres Hodonín, příspěvkovou organizací, 
zastoupenou Mgr. Martinem Maňasem, 
ředitelem

• Přílohu č. 2 ke Zřizovací listině příspěv-
kové organizace -  Smlouvu o výpůjčce 
nemovitého (dlouhodobý hmotný majetek 
– budovy v celkové částce 95.236.068,55 
Kč a pozemky celkem 832.856,76 Kč)  
a movitého (dlouhodobý hmotný majetek 
v celkové částce 3.057.837,- Kč) majetku 
uzavřenou mezi Obcí Dolní Bojanovice, 
Hlavní 383 zastoupená starostou Mgr. 
Vlastimilem Jansou a Základní školou 
a mateřskou školou Dolní Bojanovice, 
okres Hodonín, příspěvkovou organizací, 
zastoupenou Mgr. Martinem Maňasem, 
ředitelem

• Směrnice pro hospodaření s majetkem 
pro příspěvkovou organizaci Základní ško-
lu a mateřskou školu Dolní Bojanovice, 
okres Hodonín

• Využití finančních prostředků uspořených 
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na energiích ve výši 317.000,- Kč pro 
vybavení učeben v ZŠ a MŠ Dolní Bojano-
vice, okres Hodonín, příspěvkové organi-
zaci

• Poskytnutí finančního příspěvku Oblastní 
charitě Hodonín ve výši 320.000,- Kč  na 
rok 2010

• Poskytnutí  finančního příspěvku Oblast-
ní charitě Hodonín ve výši 100.000,- Kč 
v roce 2009 na  zakoupení osobního auto-
mobilu pro středisko v Dolních Bojanovi-
cích

• Návrh dodatku č. 3 ke smlouvě o provozo-
vání vodovodu a kanalizace pro veřejnou 
potřebu v naší obci uzavřenou mezi Obcí 
Dolní Bojanovice, Hlavní 383 zastoupe-
nou Mgr. Vlastimilem Jansou a Vodovody 
a kanalizace Hodonín a.s., Purkyňova 2, 
zastoupenou RNDr. Pavlem Koubkem, 
CSc., ředitelem a.s. Předmětem dodat-
ku č. 3 je vodní dílo nazvané „ZTV Dol-
ní Bojanovice - ul. Spodní Pustá, SO 02 
Kanalizace“

• Smlouvu o dílo mezi firmou Jančálek s.r.o., 
U Tržiště 22, Břeclav, zastoupenou Ing. 
Hanou Valovou, jednatelkou a Obcí Dol-
ní Bojanovice, Hlavní 383, zastoupenou 
starostou Mgr. Vlastimilem Jansou. Před-
mětem smlouvy je vypracování projektové 
dokumentace stavby „DPS Dolní Bojano-
vice - zateplení a výměna oken“ a vypraco-
vání energetického auditu stavby za cenu 
87.000,- Kč bez DPH

• Zastupitelstvo obce na základě výsled-
ků projednání návrhu zadání změny č. 2 
ÚPO Dolní Bojanovice s dotčenými orgá-
ny a ostatními známými účastníky projed-
nání schvaluje  v souladu s § 47 odst. 5 
a § 55 odst. 2 a 3 zákona č.183/2006 
Sb., o územním plánování a stavebním 
řádu (stavebního zákona), v platném zně-
ní toto zadání. V další fázi změny č.2 ÚPO 
bude zpracován její návrh dle přílohy č. 7 

k vyhlášce č.500/2006 Sb., o územně 
analytických podkladech, územně plá-
novací dokumentaci a způsobu evidence 
územně plánovací činnosti

• Zakoupení výbavy pro zimní údržbu chod-
níků ke stroji  KUBOTA  G 21 HD  (radlici 
s příslušenstvím a zametač) v hodnotě do 
100.000,- Kč 

Zastupitelstvo bere na vědomí:
• Dopis od ředitele Nemocnice TGM Hodo-

nín, Ing. Antonína Tesaříka ve věci ukon-
čení činnosti gynekologické ambulance 
v naší obci, a to s návrhem k datu 31. 10. 
2009

• Odstoupení p. Roberta Salajky, Dolní 
Bojanovice, U Parku 478, od záměru na 
koupi pozemků p.č. 411/1 a p.č. 411/2 dle 
geometrického plánu č. 1090-19/2007 
ze dne 4. ledna 2008 v k.ú. Dolní Bojano-
vice

• Informaci o integrovaném dopravním sys-
tému

• Informace o investičních akcích v roce 
2009

• Zapracování vybraných investičních akcí 
do rozpočtu roku 2010

• Informaci o potřebě čištění potoka Pru-
šánka a cenové nabídce

• Informaci o  servisní smlouvě předloženou 
firmou VEOS

Zastupitelstvo neschválilo:
• Prodej pozemků p.č. 1060/2 – vým. 145 

m2, p.č. 1062 – vým. 141 m2, p.č. 1063 
– vým. 92 m2, p.č. 1061/1 – 71 m2, p.č. 
1061/2 – vým. 154 m2, p.č. 1061/3 – 43 
m2 v k.ú. Dolní Bojanovice panu Janu 
Veselému, Dolní Bojanovice, Hlavní 574
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ORGANIZAČNÍ SCHÉMA OBECNÍHO ÚŘADU

Představitelé naší obce

Základním předpisem pro řízení obce je zákon o obcích. Tímto a dalšími zákony jsou dány 
povinnosti a kompetence výkonu funkcí starosty a místostarosty.

Starosta a místostarosta zajišťují:
a)  Základní funkce obce
 - přenesená působnost státu – chod obecního úřadu ve věcech „úředních“
 - samospráva obce prostřednictvím rozhodnutí Rady obce, Zastupitelstva obce a plnění 

 komplexních úkolů samosprávy ve všech sférách života v obci
b) Plní úkoly statutárních zástupců obce
 - delegují úkoly v rámci přenesené i samostatné působnosti
 - realizují  proces řízení činností obce   
 - realizují investice, smluvní vztahy, nájemní vztahy (byty, nebytové prostory), majetko-

 právní problematiku
 - řeší krizové řízení 
 - zabezpečují rozvojové plány s ohledem na územní plán
 - řeší infrastrukturu a sítě obce, dopravu, zabezpečení školských, zdravotnických, 

 sociálních,  kulturních a sportovních potřeb obce
 -  zajišťují dotační management (sledování dotačních titulů, zpracování podkladů, žádosti 

 o dotace, vyúčtování…), hospodářskou a rozpočtovou politiku obce
 -  řeší regionální a nadregionální působnost obce

Starosta  a místostarosta jsou pro spoluobčany partnery pro řešení problematiky života 
v obci. Dotazy a podněty mohou občané podávat osobně, písemně i elektronicky, telefonicky, 
účastí na zasedání Zastupitelstva obce.
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DIGITALIZACE – obnova katastrálního operátu

V letošním roce probíhala v naší obci 
obnova katastrálního operátu přepracováním 
souboru geodetických informací do digitální 
podoby.

Tato obnova se provádí postupně na celém 
území ČR a je vyvolána potřebou vést kata-
strální mapu i písemné údaje katastru nemo-
vitostí v digitální (počítačové) podobě.

Obnovou katastrálního operátu nejsou 
dotčena vlastnická ani jiná práva k nemovi-
tostem.
- součástí „digitalizace“ není zjišťování prů-

běhu hranic pozemků v terénu
- při „digitalizaci“ se:
a) doplňuje katastrální mapa zobrazením 

hranic zemědělských a lesních pozemků, 
jejichž hranice v terénu neexistují a jsou 
sloučeny do větších půdních celků, a to 
podle zobrazení v mapách bývalého pozem-
kového katastru, tyto parcely se zpravidla 
označují novými parcelními čísly, aby se 
zabránilo duplicitě a nedošlo při majetko-
právních převodech k záměně parcel

b) zavedou do katastru nemovitostí výměry 
parcel vypočtené ze souřadnic grafického 

počítačového souboru, výměra parcely 
nepatří mezi závazné údaje katastru (§20 
katastrálního zákona)
V období od 30. 11. do 15. 12. 2009  byl 

na obecním úřadě vyložen obnovený katas-
trální operát. V tomto období mohli vlastníci 
podat námitky proti obsahu obnoveného 
katastrálního operátu. O podaných námitkách 
rozhoduje katastrální úřad. Proti rozhodnutí  
katastrálního úřadu o námitkách je možno 
podat odvolání k Zeměměřickému a kata-
strálnímu inspektorátu v Brně.

Obnovený katastrální operát bude platný 
dnem 29. 12. 2009. Dnem vyhlášení plat-
nosti obnoveného katastrálního operátu se 
dosavadní katastrální operát stává neplatným 
a nadále se používá obnovený katastrální 
operát.

Vlastníci, u kterých došlo ke změnám (číslo-
vání parcel, změna výměr apod.), jsou povinni 
podat v termínu do 31. 1. 2010 přiznání k dani 
z nemovitostí. Formuláře pro přiznání je mož-
no vyzvednout na Obecním úřadě v Dolních 
Bojanovicích. 

Leden .............. 27.1.2010

Únor ............... 24.2.2010

Březen ............ 31.3.2010

Duben ............. 28.4.2010

Květen ........... 26.5.2010

Červen ............ 30.6.2010

Odvoz tříděného odpadu v roce 2010

Červenec ........ 28.7.2010

Srpen .............. 25.8.2010

Září ................. 22.9.2010

Říjen .............. 20.10.2010

Listopad ........ 24.11.2010

Prosinec ........ 29.12.2010
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Chodn í kov ý  z ákon
Od 1. listopadu platí tzv. chodníkový zákon. 

Znamená to, že o chodníky v obci se má posta-
rat majitel. Do této doby byl zodpovědný za 
úklid a stav majitel přilehlé nemovitosti.
Rozbor situace:
1) U mnohých chodníků je vlastnictví pozem-

ků soukromé, či „nedohledatelné“.
2) Není v možnostech obce při zimní údržbě 

provádět v krátkém čase komplexní očis-
tu.

3) Problém nespočívá pouze ve schůdnosti 
v zimě. Jedná se i o vodu, nečistoty či stav 
jako takový.

4) Obce, aby byly kryté, sjednávají pojistky, 
vyvěšují cedule s různými omezeními, jako 
např. „chodník se v zimě neudržuje“ atd.

5) Obecně vzato – na silnici účastníci provozu 
musí přizpůsobit chování povaze a stavu 
vozovky – platit by to tedy mělo i o chodní-
cích ?!

6) Mám návrh řešení: nemovitosti v naší obci 
mají své přípojky a přístupy po obecních 
parcelách bezúplatně! Měla by tedy být 
ctěna gentlemanská dohoda, že si lidé 
budou uklízet jako dosud. Samozřejmě, 
obec je připravena uklízet veřejná prostran-
ství. Dokoupili jsme techniku, máme dost 
strojníků, ale bez iniciativy vás, spoluobča-
nů, kteří problém chápou, to nepůjde.

Věřím, že mi rozumíte a děkuji vám.

Mgr. Vlastimil Jansa

Problematika řešení stavu a využití zdra-
votního střediska není jednoduchá a nová. 
Samotné umístění a typ stavby v lokalitě u Slo-
vácké chalupy není „nejšťastnější“.

V roce 2007 bylo všech více než 18 objektů 
patřících obci zmapováno a u některých visí 
otazník. Budova střediska nutně potřebuje 
„klasickou“ střechu (zatékání, zateplení, 
vzhled v zástavbě). Dále zateplení, výměnu 
oken, změnu dispozičního řešení (mnoho 
nevyužitých prostor a chodeb). Ve špatném 
stavu jsou inženýrské sítě. Využití prostor 
je v současné době předmětem diskuzí 
i v Zastupitelstvu obce. Praktický lékař, zubní 
ambulance sídlí v patře. Gynekologická ambu-
lance ukončí nepochybně činnost k 31. 12. 
2009. V přízemí ordinuje dětská lékařka, jejíž 
udržení a zachování provozu je nutné. Obec 
tento provoz udrží a podpoří!

ZDR AVOTNÍ STŘEDISKO

Téměř 1/3 prostor přízemí zabírá lékárna. 
Paní Mgr. Kantková využila nabídky obce 
a zakoupila pozemek pro výstavbu nové lékárny 
u točny „sousoší  Cyrila a Metoděje“. Po reali-
zaci rekonstrukce tak na zdravotním středisku 
bude více než 50 % prostor nevyužitých.

Řešení využití zdravotního střediska:

1. Praktický lékař, zubní ordinace a dětská 
lékařka – umístění do přízemí zdravotního 
střediska. Patro využít k přestavbě pro 5 až 
6 bytů. Byl by zde využit stávající výtah.

2. Zdravotní středisko zachovat pouze pro 
zdravotnické a doplňkové účely.

Realizaci jednoho z návrhů lze uskutečnit 
až po výstavbě nové lékárny.

Mgr. Vlastimil Jansa
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Zastupitelstvo obce projednalo na svém 
zasedání dne 22. 10. 2009 problematiku 
provozu gynekologie na Zdravotním středisku 
v Dolních Bojanovicích. 

Nemocnice TGM Hodonín, která má s obcí 
uzavřenu nájemní smlouvu na prostory gyne-
kologie, písemně oznámila ukončení provozu 
ke dni 31. 10. 2009. 

Na jednání zastupitelstva vystoupila i lékař-
ka, která zvažovala převzetí gynekologické 
ambulance. Upozornila na velmi nedostateč-
né vybavení  ambulance – chybí ultrazvuk,  
velmi malá návštěvnost, problém uzavření 
smlouvy se zdravotní pojišťovnou na tak malý 
úvazek… Byli osloveni i jiní lékaři, ti však 
nabídku odmítli.

Na jednání Zastupitelstva obce byl přítomen  
ředitel Nemocnice TGM, Ing. Antonín Tesařík, 
který informoval o návštěvnosti a ekonomice 
provozu gynekologické ambulance. Náv-
štěvnost poklesla od r. 2007, kdy činila 546 
pacientek na polovinu (ke 30. 9. 2009 to 
bylo 221 pacientek). Z tohoto vyplývá pokles 
výnosů a zvýšení ztráty provozu, která za 

r. 2008 činila 175 tis. Kč. Pro Nemocnici 
TGM je situace již neudržitelná. Zastupitelstvo 
schválilo poskytnutí příspěvku ve výši 50 tis. 
Kč pro dokrytí nákladů a ukončení provozu 
ke 31. 12. 2009. V případě, že se pacientky 
rozhodnou změnit gynekologa, budou zdra-
votní karty k vyzvednutí v Nemocnici TGM 
Hodonín, jinak budou pacientky moci využívat 
služby tohoto zařízení. 

Uvědomujeme si, že zejména pro starší 
pacientky bude ukončení provozu nároč-
nější. Pan ředitel navrhl, že by podle zájmu 
vyčlenil určitý čas v gynekologické ambulanci 
v Hodoníně pro pacientky z Dolních Bojano-
vic, dopravu by po domluvě byla schopná 
zajistit Charita.

Přestože z ukončení provozu gynekologic-
ké ambulance nemáme radost, je tato situace 
řešitelná. I nadále zůstává základní zdravotní 
péče pro naše občany zachovaná – praktický 
lékař, dětský lékař, zubní lékař, lékárna. 

Ing. Eva Rajchmanová

Gynekologie

ZÁDRUHAZÁDRUHA

Od poloviny roku 2007 hledá Zastupitelstvo 
obce investiční záměr na využití objektu. Stav 
sítí, střechy a celková zchátralost, zvláště 
nadzemních částí, byla zjevná již před lety. 
Využití na vinařské muzeum nenašlo podporu 
v dotačních podmínkách ROPu – EU fondů. 
Dříve se uvažovalo o investici obce a násled-
ném pronájmu. Vzhledem k několika milionové 
investici by pro případného nájemce několika 
set tisícové nájemné bylo neakceptovatelné. 
Rovněž dlouhodobý pronájem s investicí 

nájemce se jeví problematický: „dát do rekon-
strukcí 4 – 5 mil. Kč a nevlastnit…“

Investice a vlastnictví takového objektu je 
podnikatelský záměr pro zdatného vinaře. 
K takovému řešení se usneslo Zastupitelstvo 
obce v říjnu a vyhlásilo záměr prodeje a usta-
novilo výběrovou komisi. Dne 13. 11. 2009 
byl záměr včetně všech podmínek vyvěšen 
a bylo na vinařích, zda této šance využijí. 
Předkupní právo a další parametry smlouvy 
jsou nastaveny tak, že v případě podnikatel-
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ského neúspěchu bude objekt zase patřit 
obci. (Podobně se tak stalo se sálem u bývalé 
MŠ, který firma KVART vrací zpět obci.)

Je v zájmu nás všech, aby naši vinařskou 
obec vinařství skutečně reprezentovalo. 
Poznámka na okraj: Vinařství ve sklepech 
pod mlýnem, Svatováclavské sklepy, s.r.o. 
v současné době sanuje podzemní prostory 
a sudovinu k částečnému zprovoznění po 
10 letech. 

Mgr. Vlastimil Jansa

INFORMACE O PROBĚHLÉM 
VÝBĚROVÉM ŘÍZENÍ

Dne 30. listopadu proběhlo výběrové 
řízení na nového majitele sklepa Zádru-
ha. Do výběrové komise byli jmenováni 
Ing. Miroslav Homola, JUDr. Ludmila Račic-
ká, Mgr. Vlastimil Jansa, Miroslav Rebenda 
a Ing. František Koliba.

Podané nabídky musely splňovat následu-
jící kritéria:
- Do výběru byly přijaty pouze nabídky, které 

obsahovaly jednoznačný souhlas podava-
tele s uvedenými kritérii.

- Nabídky musely obsahovat:
1. Nabízenou cenu za předmět prodeje 

(jednoznačně jedna jediná cena v Kč).
2. Závazek využívat Zádruhu k provozování 

vinařství a zachovat její původní historický 
název „Zádruha“, tj. k výrobě, skladování 
- archivaci, provozování vinotéky - degus-
tační místnosti, apod. Současně uvede 
předkladatel, zda vlastní k této činnosti 
živnostenské oprávnění, a to od kterého 
data.

3. Závazek kupujícího dokončit rekonstrukci 
Zádruhy kolaudací tak, aby v ní mohly být 
řádně provozovány činnosti uvedené v bodu 
č. 2 do 5 let od koupení Zádruhy.

4. Prohlášení předkladatele o zajištěnosti 
financování odkoupení Zádruhy a její 
rekonstrukce, jak bylo uvedeno v bodě 
č. 3.

5. Závazek předkladatele zachovat sídlo 
nebo bydliště provozovatele Zádruhy 
v obci Dolní Bojanovice.

6. Souhlas předkladatele s těmito náležitost-
mi případné budoucí kupní smlouvy:
- Smlouvu sepsat a podepsat do 30 dnů 

od schválení prodeje Zádruhy Zastupi-
telstvem obce.

- Celou nabídnutou cenu za Zádruhu 
zaplatit při podpisu kupní smlouvy.

- Předkupní právo obce za cenu znalec-
kého posudku.

- Smluvní pokuta za nedodržení závazku 
uvedeného pod bodem č. 3 může být 
stanovena na základě usnesení Zastu-
pitelstva obce až do  výše  50.000,- Kč 
měsíčně.

7. Realizace prodeje vybranému zájemci je 
podmíněna schválením prodeje    Zastu-
pitelstvem obce Dolní Bojanovice, které 
od prodeje může ustoupit…

8. Nejnižš í cena prodeje, s tanovená 
v souladu se znaleckým posudkem je 
1.100.000,-  Kč.   

V den uzávěrky Zpravodaje nebyl vítěz 
výběrového řízení oficiálně oznámen.

OZNÁMENÍ

Od 1. února bude řeznictví provozovat 
pan Žůrek z Týnce. 

Během měsíce ledna bude probíhat 
přebírání provozovny.
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Po několikaletém fungová-
ní v budově základní školy se 
v roce 2008 naše knihovna 
přemístila do nových prostor 
v ul. Prostřední vedle základ-
ní umělecké školy. Knihovna 
nabízí svým čtenářům nejen 
půjčování knih, ale je zde 
zřízen také dětský, čtenářský 
a internetový koutek. Ná-
vštěvnost knihovny se zvyšu-
je rok od roku, což je dáno 
také zlepšováním nabídky 
služeb. Zatímco knihovny 
v okolí zaznamenávají spíše 
úbytek počtu čtenářů i vypůj-
čených knih, naše knihovna 
se může pochlubit stále 

KNIHOVNA SLAVÍ ÚSPĚCHY

rostoucími čísly. Letos (do 
konce října) navštívilo knihov-
nu již téměř 1800 čtenářů. 
Jednou z připravovaných 
novinek je také přechod 
evidence knih na systém 
CLAVIUS, pomocí kterého 
bude možnost nahlížet do 
databáze knih a rezervovat 
knihy k zapůjčení. Tento sys-
tém je již u větších knihoven 
běžně využíván.

Každoročně je knihov-
na obohacována o desítky 
nových titulů. Otevírací doba 
knihovny zůstává pro čtenáře 
stále nezměněna:

Pondělí            zavřeno

Úterý - Čtvrtek                   13 – 17 hod.

Pátek                       9 – 12 hod.

Letos byla naše knihov-
na oceněna „Poděkováním 
Moravské zemské knihovny 
v Brně“. Jako jediná z 86 
knihoven okresu Hodonín 
byla vybrána a oceněna za 
dobrou práci a reprezentaci 
své obce a okresu. Hlavní 
podíl na ocenění má přede-
vším paní knihovnice Růžena 
Kašíková, která svou práci 
koná zodpovědně a jejíž 
péče nese v celé knihovně 
své stopy. 

Dovolujeme si touto ces-
tou pozvat zaregistrované 
i nové čtenáře k setkání nad 
knihou v naší knihovně.

A.Č.

Data konání
 veřejných 
zasedání

Zastupitelstva 
obce 

 v roce 2010:

11. 2. 
15. 4. 
17. 6. 
9. 9. 

21. 10. 
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Letošní rok byl pro naše 
hasiče skutečně náročný. Od 
15. května do 15. listopadu 
zasahovala jednotka u 15 
požárů, z toho byly dva plané 
poplachy.

Během června vyjížděla 
jednotka dvakrát k povodním 
v Hodoníně, pomáhala při 
úklidu spadlého stromu na 
silnici směrem Starý Poddvo-
rov, účastnila se taktického 
cvičení ve firmě Ploma Hodo-
nín a závěrem školního roku 
2008/2009 provedla ukázku 
hasičské techniky pro žáky 
Základní školy a mateřské 
školy Dolní Bojanovice.

L e t o s  s e  z ú č a s t n i l o 
družstvo mužů dvou soutěží 
v Prušánkách. V září přivítala 
naše jednotka návštěvu ze 
Strakonic. Ve dnech 11. a 12. 
září byl  pro ni připraven boha-
tý program. Večerní setkání 
u bowlingu, výlet do Starého 
Poddvorova, kde probíhal 
dýňový víkend, a návštěva 
v Tonstudiu Rajchman. Touto 
cestou děkujeme panu Jaro-
míru Rajchmanovi za velmi 
zajímavou prohlídku.

V pátek 18. září pořádali 
mladí hasiči koncert skupin 
Šroti, Želví nervy a Větší 
polovina, který se konal na 
Myslivně. Den na to, v sobotu 
19. září, byla uspořádána 

soutěž pro děti „O nejhezčího 
strašáka z dýně“. Na soutěži 
se sešlo 18 nápaditých dýňo-
vých výtvorů. Pro děti byl 
připraven bohatý program. 
Na závěr akce si děti užily 
hasičské pěny. Dík za zdár-
ný průběh tohoto dýňového 
odpoledne patří především 
sponzorům a  šikovným dět-
ským umělcům.

Poděkování patří také všem 
občanům, kteří Sbor dobro-

Přehled činnosti hasičů

volných hasičů v naší obci 
podporují darováním želez-
ného šrotu.

Všem občanům, spon-
zorům a zaměstnancům 
obecního úřadu přejeme 
veselé svátky vánoční 
a hodně úspěchů v novém 
roce.

za SDH – Josef Polínek
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OSOBNÍ ASISTENCE

Vyspělá společnost se mimo jiné pozná také podle toho, jaké vytváří zázemí a poskytuje 
pomoc těm, kteří nejsou schopni se sami o sebe dostatečně postarat, kteří žijí např. s nějakým 
zdravotním handicapem a jsou odkázáni na pomoc okolí. Jednou z možností pomoci je služba 
osobní asistence, kterou poskytuje Centrum pro rodinu Hodonín také ve vaší obci. Naší pri-
oritou jsou děti a mladí lidé s postižením mentálním, fyzickým, smyslovým či kombinovaným 
do 26 let. Jedná se o službu terénní, kdy osobní asistent je k dispozici tam, kde je to potřeba, 
v časovém rozmezí dle domluvy. Napomáhá zajistit kvalitní péči o člena rodiny v jeho přiro-
zeném prostředí, snaží se podporovat jeho rozvoj a integraci. Odlehčuje ostatním členům 
rodiny, pro které péče o postižené dítě je velkou fyzickou i psychickou zátěží. 

Na tuto službu si rodiče finančně přispívají. Ostatní prostředky na pokrytí nákladů, pře-
devším na zajištění platu pro asistenty, získáváme jako nezisková organizace z více zdrojů 
(státní subjekty, nadace, sponzoři). Získat tyto prostředky není vždy jednoduché, proto si 
velmi vážíme finančního příspěvku, který nám letos opět poskytla vaše obec a právem se tak 
zařadila mezi ty, o nichž jsem psala na začátku.  

                                              Za Centrum pro rodinu
                                              vedoucí osobní asistence Mgr. Jitka Omelková

naš i  podn ika t e lé

Jiří Košutek, narozený 10. dubna 1968, 
se vyučil obráběčem kovů. Od roku 1999 
podniká v oboru sportovních potřeb. 

Co Tě vedlo k otevření lyžařského centra 
v Dolních Bojanovicích?

Byla to dlouhá cesta, ale nebyl to od 
začátku můj cíl. Ke sportovnímu sortimen-
tu mě přivedla moje žena, která prodávala 
v prodejně sportovních potřeb Sport Kamila 
v Hodoníně.

U nás je sníh spíše vzácností. Je o Tvé 
služby zájem?

Tady, v tak placaté krajině, je více lyžařů 
než na horách, právě proto, že je zde sníh 
tak vzácný. Když mě moje žena přihlásila 
na školení pro pracovníky servisu, myslel 

SPORTOVNÍ POTŘEBY 
A PŮJČOVNA LYŽÍ
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jsem, že se zbláznila. Ale po návratu jsem 
byl rád. Setkal jsem se zde s pracovníky 
lyžařských servisů z celé republiky. Tako-
vých školení jsem prodělal několik a všichni 
dodnes spolupracujeme. Právě od kolegů 
z velkých servisů vím, že jejich zákazníci 
jsou především turisté.

Jaké služby a produkty nabízíš?
Na začátku jsem dělal pouze montáž 

lyžařského vázání, seřízení vázání, později 
pak broušení hran a skluznic lyží a vosková-
ní. Když  jsem se přestěhoval do současné 
provozovny,  rozšířil jsem svoje služby o ser-
vis snowboardů. Řídil jsem se především 
poptávkou zákazníků. To mě vedlo k tomu, 
že jsem začal lyže a snowboardy nejprve 
půjčovat a později i prodávat. 

V současnosti jsem začal půjčovat a pro-
dávat také běžky. V malé prodejně mám 
také všechno, co takový lyžař potřebuje. 
Nabízím rukavice, brýle, funkční prádlo, 
bundy, oteplovačky...

Jakou máš návratnost půjčené výstroje?
Zatím jsem neměl problém. Samozřej-

mě, že se někteří zákazníci k půjčenému 
vybavení nechovají jako k vlastnímu. Ale 
pokud se něco zničí, ještě jsem se nesetkal 
s neochotou problém vyřešit.

Ty sám lyžuješ?
Ano, ale jen rekreačně s rodinou. Každý 

rok mám možnost účastnit se testování lyží 
různých značek, abych věděl, co prodávám. 
Srovnávání různých lyží je velmi zajímavé. 
Záleží jen na podmínkách a předpokladech.

Jaké podmínky a předpoklady myslíš?
Myslím dobré lyžařské podmínky, jako 

je kvalita sněhu, dobré počasí… Ale nej-
důležitějším předpokladem pro lyžování je 
umět lyžovat. Když to někdo neumí, může 

mít tu nejlepší výbavu na světě a nebude to 
nic platné. Často slyším, že někoho nebaví 
lyžovat, protože má špatné lyže. Znám lidi, 
kteří umí dobře lyžovat, a mají každou lyži 
jinak dlouhou…

 
Jak si teda mám koupit ty správné lyže?

To je těžké. Rozhodně je dobré nechat 
si poradit školeným prodavačem nebo pra-
covníkem servisu. Také bych nedoporučil 
kupovat lyže někde v supermarketu v akci. 
Takové lyže mnohdy nejdou ani seřídit…
Barva lyží by také neměla být tím nejdů-
ležitějším pro výběr lyží. U mě v servisu je 
možnost některé lyže si půjčit a vyzkoušet, 
až potom koupit. Ale to jsou především ty 
dražší modely.

Co Tě na práci baví?
Moje práce mě prostě baví. Mám radost, 

když se ke mně zákazníci vrací spokojení. 
Často se stává, že se mi přijdou i pochlubit, 
kde všude byli, a jak tam bylo krásně.

Co Tě nebaví?
Nebaví mě zákazníci, kteří si přečtou něco 

na internetu a myslí si, že už jsou odborníci. 
Kolikrát se divím, čemu všemu jsou lidé 
ochotni uvěřit. Internet je nejdůležitější 
zdroj informací a zdravý rozum se někde 
vytratil...  

Co děláš v létě?
Mimo výbavu pro zimní sporty prodávám 

také boty značky Asolo. Jak maloobchodně, 
tak i velkoobchodně. Jsou to kvalitní trek-
kové boty. V současnosti se chystám k roz-
šíření nabídky o cyklistiku. Nějaké doplňky 
už v prodejně mám. Chtěl bych provozovat 
také cykloservis. 

Máš čas na odpočinek?
Moji tři synové mě většinou nenechají 
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odpočívat. Tak odpočívám aktivně na kole, 
na bruslích se psem.

 
Jak Tvé aktivity podporuje obec?

Letos v květnu jsme Pod Zeleným pořá-
dali akci testování in-line bruslí a obec nám 
poskytla prostor pro testování a pomohla 
nám při propagaci této akce. 

Vidíš nějaký způsob, jak by obec mohla 
podpořit naše podnikatele?

Ano. Obec by mohla daleko více pod-
porovat místní podnikatele. Když je v obci 

stavební firma, tak je správné, že dělá pro 
obec stavební práce. Stejně tak to může být 
s květinovou výzdobou v obecních prosto-
rách nebo servisem pro obecní auta... A co 
se týká mě konkrétně? V naší obci je mnoho 
sportovních oddílů, škola, školka, které 
obec finančně podporuje. Nestává se, že 
by mě někdo oslovil, abych udělal cenovou 
nabídku pro nákup potřebného vybavení. 
Pravidelně se na mě obrací například škola 
z Lanžhota a některé školy a organizace 
z Hodonína.

A.Č.

DÝŇOVÝ DEN V NAŠÍ ŠKOLE

Z Š  a  MŠ Do ln í  Bo janov i ce

Podzimní čas připomněl naší škole opět 
uskutečnit výstavu dýní, která by zaujala 
nejen žáky a pedagogy, ale i širokou boja-
novskou veřejnost.

Před školou jsme vy tvořil i skutečně 
pěknou výstavu, která představila dýně 
jako symbol podzimu ve všech možných 
podobách. Velké zaujetí pro tuto akci proje-
vily zvláště děti z I. stupně. Letos se k nám 
přidali také žáci  II. stupně a to nás velmi 
potěšilo. Vytvořili jsme nejrůznější kreatury. 
Ať už to byly samotné dýně, strašáci, různé 
postavy, zvířátka atd. Při práci využily děti 
fantazii a dýně zdobily přírodninami, např. 
kukuřicí, jeřabinami, šípkovými větvičkami, 
listy a podobným materiálem.

Na aranžování výstavy se podílely zejména 
děti ze školní družiny spolu s paní vychova-
telkou Vlaďkou Pavkovou. V očích a náladě 
dětí bylo znát, že mají z této tvorby obrovskou 
radost.

Ve čtvrtek 24. září 2009 ve večerních 
hodinách jsme společně s rodiči slavnostně 
zapálili svíčky a zhlédli naše krásné výtvory. 
Nejen pro děti, ale i pro rodiče byl tento večer 
příjemně strávený.

Velkým potěšením pro děti i zaměstnance 
školy bylo, když jsme přišli po hodovém volnu 
do školy a naše výstava byla (až na malé nedo-
statky) neporušená. Děkujeme všem dětem 
za jejich nadšení, rodičům pak za pomoc 
a hojnou večerní účast.

Vladimíra Pavková
vychovatelka ŠD
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SPORTOVNÍ SOUTĚŽE

Ve středu 30. září jsme se zúčastnili okres-
ního kola v přespolním běhu v Hodoníně. 
Závodili jsme ve všech osmi kategoriích, tzn. 
40 běžců. Tratě byly různě dlouhé, mladší 
děti od 1. do 5. třídy běžely 500 metrů, dívky 

obou starších kategorií měly trasu dlouhou 
1,5 km, chlapci 6. – 7. ročníku zase trasu 2 
km. Nejstarší chlapci z 8. – 9. třídy porovnali 
svoje síly na trase dlouhé 3 km.

Naši závodníci podávali velmi dobré výko-
ny. Na stupních vítězů stanuli:

1. místo Vojtěch Maděryč (3. A), 3. místo 
Petr Bohun (3. A) a 3. místo Martin Mrkva 
(7. A). Výborných výsledků jsme dosáhli 
v soutěži družstev – přeborníky okresu se 
stali chlapci z nejmladší kategorie (V. Madě-
ryč, P. Bohun, L. Pospíšil, M. Fatěna, P. 
Ďurina) a 3. místo vybojovaly dívky z nejstarší 
kategorie (K. Bohunová, M. Netopilíková, K. 
Pazderková, M. Rygarová, K. Damborská).

Ve středu 18. listopadu se konalo na 
naší škole okresní finále ve velkém florbalu 
mladších žákyň. Turnaje se zúčastnily kromě 
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naší školy i školy z Hroznové Lhoty, Blatnice, 
Žarošic a ZŠ Vančurova z Hodonína. Naše 
děvčata, ve složení I. Kosinová, N. Jestřábo-
vá, M. Bohunská,  K. Kůrová, K. Pospíšilová, 
K. Tomaštíková a T. Pejchalová, obsadila 
velmi pěkné druhé místo na okrese, když 
nestačila jen na vítězky z Hroznové Lhoty.

Gratulujeme a děkujeme za velkou bojov-
nost. 

  Ing. Tibor Zmrzlík

ÚSPĚCH ŽÁKŮ NA EKOOLYMPIÁDĚ

Jedno ze soutěžních kol 
Ekoolympiády, k teré se 
konalo po celé jižní Moravě, 
si mohli v pondělí 5. října 
2009 vyzkoušet i dolnobo-
janovičtí školáci na Masary-
kově náměstí v Hodoníně. 
Akce měla především žá-
kům, ale v odpolední části 
programu i dospělým, při-

blížit důvody a význam třídě-
ní odpadů.

Naši školu reprezento-
valo v soutěži devět žáků  
4. – 9. tř íd. S ostatními 
družstvy z jiných škol sou-
těžili nejen ve znalostech, 
ale také v dovednostech:  
museli poskládat ekologické 
pexeso, závodit s popelni-

cemi nebo sestavit recy-
klační linku. Naši soutěžící 
se mezi ostatními neztra-
til i a družstvo ve složení                 
Martin Kaňa, Filip Pazderka, 
Jakub Siwiec, Michal Růžič-
ka, Barbora Hájková, Mar-
kéta Netopilíková, Kristina 
Pazderková, Adam Štohandl 
a Kristína Kudličková získalo 
krásné 1. místo. 

Akce byla velmi dobře 
odborně i organizačně při-
pravena a j istě se v př í -
štích letech stane oblíbenou 
tradiční aktivitou v oblasti 
ekologické výchovy.

  
  Mgr. Blanka Vrablcová 

koordinátorka EVVO
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V loňském školním 
roce se naše škola 
zapojila do projektu sbě-
ru baterií a drobného 
elektrozařízení. Letos 
jsme sběr rozšířili o něk-
teré typy zářivek. Do 
speciálně připravených 
nádob ukládáme tento 
odpad a získáváme tím 
body (v případě záři -
vek finanční hotovost), 
za k teré s i můžeme 
následně vybrat zají -
mavé odměny z nabíd-
kového katalogu nebo 
pořídit nové potřebné  
pomůcky do výuky. 

Žáci pod vedením 
učitelů také mohou zís-
kávat body za účast 
v soutěžích či za splnění 
rozličných úkolů vztahu-
jících se k problemati-
ce třídění a recyklace 
odpadů. 

Jedním z nových úko-
lů Recyklohraní bylo 
vypracovat plánek, kde 
se v obci nacházej í 
sběrná místa pro odpa-
dy. Kdo tedy doposud 
nemohl najít tu správnou 
popelnici, mapka mu 
pomůže. 

Mgr. Blanka Vrablcová 

koordinátorka EVVO 
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Znáte písničku o pejskovi, 
který vzal kuchaři jitrničku? 
Naši sedmáci ji umí zazpívat 
dokonce v německé verzi. 
Nacvičil i si j i v hodinách 
německého jazyka a hudeb-
ní výchovy pro vystoupení 
v Kyjově, kde se uskutečnil 
Jazykový jarmark, přehlídka 
cizojazyčných dovedností 
žáků z celého hodonínského 
okresu. 

Mgr. Mirka Zmrzlíková

JAZYKOVÝ JARMARK

DRAKIÁDA

I přes chladné a na první 
pohled nepříznivé počasí se 
v úterý 27. října sešly na škol-
ním hřišti za základní školou 
desítky dětí a rodičů. Konala 
se zde tradiční drakiáda pořá-
daná pro děti naší školy. Po 
slavnostním zahájení jsme si 
prohlédli spoustu krásných 
barevných draků. Potom 
rozdaly paní učitelky dětem 
keramické dráčky jako vzpo-
mínku na tento den.

Po chvíli zápolení s větrem, 
který nám však jen málo pofu-
koval, vzlétlo nakonec mnoho 
draků k oblakům a dívali se na 
nás pěkně z výšky. Někteří, 
jen co vzlétli, se polekali výš-
ky a honem zpět do bezpečí 
na zem. Majitelé draků, ale 
i rodiče dětí se mohli na hřišti 

uběhat. Ale když si takový 
drak umane, tak prostě létat 
nebude. Svěží povětří však 
účastníky neodlákalo, tře-
baže v podvečer začalo více 
foukat a ochladilo se. Proto 
honem se ohřát k táboráku 
a opéct si špekáček. U teplé-

ho ohýnku se všichni pobavili, 
ohřáli, snědli všechny dobroty 
a v podvečerních hodinách 
se rozešli k domovu.

  Vladimíra Pavková
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Sloupek ze školky

Víte, že... 
... letos kapacita mateřské 

školy nestačila pro všechny 
zapsané děti? �

... přesto mateřinku na-
vštěvuje 96 dětí ve čtyřech 
třídách? ☺

... se o naše nejmenší 
stará sedm učitelek a dvě 
tety uklízečky? ☺

... průměrná docházka 
v pr vních třech měsících 
byla nejvyšší za posledních 
5 let? ☺

... je průběžně zajišťována 
péče o řeč našich dětí for-
mou soustavné logopedické 
prevence? ☺

... se předškolní děti v MŠ 
seznamují s prvními anglic-
kými slovíčky formou her 
a písniček? ☺  

... se po novém roce těší-
me na pravidelné návštěvy 
plaveckého bazénu? ☺

Nevěříte? Tak se našich 
dětí zeptejte!

Bc. Olga Esterková

Obec Dolní Bojanovice opět připravuje aktualizaci a doplnění 
seznamu pevných i mobilních telefonních čísel. 

V případě zájmu zveřejnění (případně opravy) vašeho telefonního čísla 
nás kontaktujte na tel.: 518 372 225 (A. Červenková). 
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i n f o rmace  a  zp ráv y  ZUŠ
Během kalendářního roku naše škola 

pořádala ve spolupráci se SRPDŠ a dalšími 
subjekty několik akcí, které obohacují kulturu 
a život naší obce. Určitě tyto různorodé pro-
gramy potěšily nejen účinkující, ale i mnoho 
domácích a přespolních posluchačů.

Blíží se čas vánoční a konec roku 2009, 
proto mi dovolte, abych co nejsrdečněji 
poděkoval především výboru SRPDŠ při ZUŠ, 
všem hudebníkům, zpěvákům, vedoucím 
souborů, pedagogům a žákům ZUŠ.

Dále si dovoluji poděkovat farnímu a obec-
nímu úřadu za velmi vstřícný přístup při všech 
prezentacích ZUŠ. Poděkování za spolupráci 
patří též ředitelství ZŠ a MŠ a Tonstudiu Rajch-
man, ale také všem zveřejňovaným (loga na 

programech) i anonymním sponzorům, bez 
kterých by se některé pořady nemohly vůbec 
realizovat.

Připravujeme další akce, které budou včas 
zveřejněny prostřednictvím Zpravodaje, míst-
ního rozhlasu, pozvánek, plakátů a nástěnné 
skříňky ZUŠ na Hlavní ul. u fary. Tato nástěnka 
slouží také k výstavě prací žáků výtvarného 
oboru.

Vážení rodiče, přátelé, spoluobčané upřím-
ně vám přeji jménem zaměstnanců ZUŠ spo-
kojené Vánoce v kruhu rodinném a v novém 
roce 2010 pevné zdraví, hlavně život v míru 
a vzájemné lidské porozumění. 

Štěpán Esterka, ředitel ZUŠ

• Ve čtvrtek 19. listopadu 2009 vystoupila 
dechová hudba Bojané na koncertě v Domě 
kultury v Hodoníně. Koncertu se zúčastnili 
významní hosté, jako např. Jan Slabák, 
Ivana Slabáková – moderátorka Českého 
rozhlasu, prezident asociace dechových 
souborů ČR Václav Hlaváček, Antonín 

KRÁTKÉ ZPRÁVY ZE ZUŠ

Pavluš, Karel Kopřiva, Michal Komosný - 
nejstarší žijící kapelník DH Bojané a další.

• Žákovský dechový soubor ZUŠ pod vede-
ním Mgr. Stanislava Esterky účinkoval na 
Přehlídce dechových hudeb ZUŠ regionu 
22. listopadu 2009 ve Velkých Bílovicích.

Dechová hudba BOJANÉ
vás všechny srdečně zve na Vánoční koncert, 

který se uskuteční v pátek 18. prosince 2009 v Obecním domě. 
V programu koncertu zazní část skladeb světského charakteru

 z hodonínského koncertu a část skladeb vánočního ladění. 
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Ženský sbor z Dolních Bojanovic zazna-
menal v letošním roce mnoho úspěšných 
vystoupení. Svým zpěvem a naším originálním 
ženským krojem reprezentoval obec nejen 
u nás, ale i za hranicemi Podluží. 

V neděli 12. dubna 2009 vystoupil při sla-
vnostní vernisáži Velikonoční výstavy v Dol-
ních Bojanovicích. Na poutním zájezdě ve Víd-
ni si Ženský sbor zazpíval spolu s cimbálovou 
muzikou Morava a Svatováclavským sborem 
a orchestrem při příležitosti oslav 100. výročí 
svatořečení Klementa M. Hoffbauera. Také na 
Ukrajině a v Německu zazněly písně v jejich 
podání. Nejvíce času však věnoval sbor nácvi-
ku představení „Cesta zarúbaná“ – pásma 

ŽENSKÝ SBOR 

lidových písní od Fanoše Mikuleckého – usku-
tečněného v režii Markéty Maláníkové.

Již dnes se začíná náš sbor připravovat 
na rok 2010, který bude obzvlášť význam-
ný. V červenci připravují Zpívání u cimbálu 
k 10. výročí založení Ženského sboru. Zváni 
jsou všichni příznivci lidové písně a dobré 
nálady.

Ženský sbor přeje všem spoluobčanům 
krásné prožití vánočních svátků, lásku, štěstí, 
mír a rodinnou pohodu a do roku 2010 hodně 
zdraví, síly a elánu.

Na shledanou se při svých dalších vystou-
peních těší Ženský sbor Dolní Bojanovice.

R.K.

za j ímavos t i

P o z d r a v  z  A u s t r á l i eP o z d r a v  z  A u s t r á l i e
N a š e  r o d a č k a  M i r k a 

Zembjak (roz. Komínová), 
narozená 29. března 1976, 
žije od roku 1999 v austral-
ském Sydney. Společně 
s manželem vychovává dvě 
děti Lucii (8) a Adama (3). 
Využili jsme ochoty Mirky 
a položili jí několik otázek:

Jaké výhody vidíš na živo-
tě v Austrálii v porovná-
ní s ČR? Co pokládáš za 
největší rozdíl mezi ČR 
a Austrálií?

Hmm, zajímavá otázka... 
Musím říct, že jsem se nad 
tím nikdy nezamyslela.  Do 
Austrálie mě přivedla tou-

ha po poznání. Austrálie 
byla vždycky můj tajný sen 
a myslím, že se mi stala 

osudnou. . .  Rozhodnut í 
odejít do Austrálie nebylo 
založené na výhodách... 
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Ale musím říct, že díky neu-
stále rostoucí životní úrovni 
v České republice je těch 
výhod nebo rozdílů stále 
míň.  Když jsem sem přišla 
před 10 lety, bylo jedno-
značně vidět, že každodenní 
život je tu snazší... Ale za 
největší výhodu považuji 
to, že bez toho, aniž by člo-
věk procestoval půl země-
koule, má možnost poznat 
zblízka různé národy; a to 
nejen jejich kulturu, tradice 
a kuchyni, ale i charakter. 
V Sydney podle statistik žije 
180 různých národností.

A největším rozdílem mezi 
ČR a Austrálií je samozřejmě 
podnebí, a tím pádem flóra 
i fauna. Austrálie má ofici-
álně čtyři roční období, ale 
my Evropané je vnímáme jen 
jako dvě roční období, a to 
jako podzim a jedno velmi 
dlouhé léto.

Stýská se Ti? Chcete se 
s rodinou vrátit?

A n o ,  s t ý s k á  s e  m i 
a o návratu uvažujeme už 
delší dobu. Zatím jsme jen 
nenašli odvahu udělat ten 
krok... ☺

Měla jsi problémy s angli-
čtinou, když jsi byla v Aus-
trálii poprvé? Jak se Ti 
podařilo zvládnout jazyk?

Myslím, že všechny začát-
ky jsou těžké, ale co se 
týče angličtiny, měla jsem 
nějaké základy z Anglie, kde 

jsem v roce 1995 strávila 8 
měsíců. I když australská 
angličtina zní trochu jinak 
než britská...

Doporučila bys zkušenost 
v zahraničí každému?

Jednoznačně ano, je to 
velmi obohacující životní 
zkušenost.

Dá se v Austrálii najít snad-
no práce?

Je těžké na tuto otázku 
jednoznačně odpovědět. 
Tak jako všude ve světě 
i tu je pracovní trh ovlivněn 
celosvětovou ekonomickou 
situací. Hodně taky záleží na 
tom, jaké má člověk vzdělá-
ní... Už delší dobu je tu nedo-
statek lékařů a zdravotních 
sester a nadbytek v účet-
ním sektoru.  Ale pokud se 
člověk dostane do tísňové 
situace,  práce se dá vždy 

najít, a to v restauracích, 
v prodejnách a na recepci, 
i bez jakékoliv kvalifikace. 
(Australané se zaměřují pře-
devším na schopnosti lidí, 
ne na jejich certifikáty.)

Jaké je teď (před Vánoce-
mi) v Sydney počasí?

Dost horké, teploty se 
pohybují mezi 30 – 41 °C. 
Ale listopad je jeden z nej-
krásnějších měsíců, neboť 
je tu jaro a všechno kvete.

Jak se slaví v Austrálii 
Vánoce a Silvestr?

Australané nemají žádné 
speciální vánoční tradice. 
Pro ně je největší tradicí 
tzv. barbaque, a tím osla-
vují všechno, ať už jsou to 
Vánoce, Velikonoce nebo 
narozeniny. Je to vlastně 
opékání venku na roštu pod 
modrou oblohou a tradičně 
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jsou to hovězí steaky, jeh-
něčí nebo mořské plody. 
Vánoční stromky strojí už 
na začátku prosince a celý 
měsíc si pod ně skládají 
dárky, které si pak rozbalují 
ráno po Štědrém večeru. 

Silvestr se slaví podobně 
jako u nás. Sydney je ale 
známé pro své překrásné 
ohňostroje, které jsou odpa-
lované z přístavního mostu. 
Jsou doprovázené hudbou 
a trvají více než  20 minut. 

Nakolik znají protinožci 
ČR, případně jižní Moravu? 
Co se jim vybavilo, když jsi 
řekla, odkud jsi?

Občas se tu objeví o ČR 
krátké články v novinách 
nebo příspěvky v televizi. 
Moravu bohužel neznají... 
A co se jim vybaví... Praha 
a naše „dobré pivo“. ☺

Čím teď Australané žijí 
(o čem se mluví, co je zají-
má, co je „in“)?

V Austrálii je teď moderní 
se „neopalovat“. Díky vyso-
kému výskytu kožní rakoviny 
se lidé opravdu začínají 
chránit před sluncem. Tu 
stačí 20 minut na poled-
ním slunci a máš vypálená 
ramínka☺. Tak momentálně 
letí tzv. „spray tanning“, což 
je doslova „nastříkané opa-
lování“. Znamená to, že si 
zajdeš do salónu, svlékneš 
se a odborníci tě nastříka-
jí na hnědo☺ . Vypadá to 

docela přirozeně a hlavně 
je to bez rizika. Takže snědí 
Australané budou za pár let 
jen historií.

Co bys Ty doporučovala 
přivést si z Austrálie jako 
suvenýr?

 „Didzeridu“ - je to hudební 
nástroj, který používají zdej-
ší domorodci... Je to krásný 
kus opracovaného dřeva, 
zdobený typickými aborigin-
skými malbami a má úžasný 
zvuk.

Kam by se měl turista urči-
tě zajít podívat? Kam všude 
ses v Austrálii dostala?

Austrálie je známá pře-
krásnými plážemi. Ale vni-
trozemí má také své kouzlo. 
Rozhodně bych doporučila 
navštívit “Great Barrier Reef“ 
– korálové útesy na severu 
a “Eyers Rock“ – obrovská 

červená skála uprostřed 
pouště. No a samozřejmě 
Sydney. 

Já jsem trochu proces-
tovala Queensland, což je 
na severu, na jihu jsem se 
podívala do jižní Austrálie, 
Victorie a Tasmánie...

 
Od doby, kdy jsi odešla 
z Dolních Bojanovic, ses 
vůbec nezměnila. Jaký 
recept na dobrou kondi-
ci našli v Austrálii, že se 
k nám ještě nedostal☺?

Hahaha... Děkuji... ☺
Australané mají jednu 

zásadu – hodně tekutin 
a čerstvé zeleniny... Při těch 
vedrech se nedá jíst nic 
jiného...

Děkujeme za zajímavý roz-
hovor. Celé rodině přejeme 
do nového roku vše nej -
lepší.

R.R.
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Vánoční ozdoby

K atmosféře vánočních svátků neodmys-
litelně patří nazdobený vánoční stromeček. 
V době, kdy vánoční stromky a vánoční 
ozdoby nebyly tolik rozšířeny, rozdávali 
koledníci alespoň ozdobené větve. V někte-
rých krajinách se vánoční stromek zavěšoval 
nad štědrovečerní stůl špičkou dolů. Vůbec 
první písemná zpráva o vánočním stromku 
zdobeném vánočními ozdobami pochází už 
z roku 1570 a je zapsána v takzvané brémské 
kronice. Zdobené vánoční stromky se začaly 
objevovat nejprve v cechovních domech nebo 
i v domech řemeslníků. Do soukromých pro-
stor a do domů obyčejných lidí začaly pronikat 
až později, kolem 17. - 18. století.

Zvyk zdobit vánoční stromek – původně 
jedličku – přišel do českých zemí pravděpo-
dobně z Bavorska, a to na počátku 19. století. 
Nejdříve si lidé strojili stromeček jednoduše, 
nejčastěji tím, co bylo v prosincový čas po 
ruce - červenými jablíčky, medovým pečivem, 
skořápkami, perníčky, cukrovím, sušenými 
švestkami a podobně. Využívala se i sláma, 
šišky, dřevo, papír nebo hobliny. Postupně se 
přidávaly barevné papírové řetězy slepované 
kváskem a obrázky s namalovanými vánočními 
motivy.  Ve třicátých letech 19. století se zdo-
bení vánočního stromku stalo již běžně rozšíře-
ným, avšak spíše městským obyčejem.

Vyloženě papírové ozdoby se v minulosti 
používaly hlavně v Podkrkonoší. Sněhové figu-
rální cukroví se pro změnu peklo jen v Praze. 
Díky námětu papírových ozdob vznikaly u nás 
první skleněné koule v podkrkonošských sklár-
nách ve druhé polovině 19. století. Začínalo 
se skleněnými perlami, později pak perlami 
voskovými (foukané skleněné perly plněné 
voskem, uvnitř stříbřené a na povrchu často 
pestře zdobené studenou malbou). Podkrko-

noší bylo ve výrobě ozdob bezpochyby nej-
aktivnější. Na Valašsku se například počátky 
výroby vánočních ozdob datují až po roce 
1921, kdy zde vznikaly malé firmy, zabývající se 
výrobou dřevěných ozdob. S postupem času 
přešly také na užívání skla. 

Novinkou, která se na trhu prosadila po 
první světové válce, byly malované vánoční 
ozdoby z tvrdého kartonu polepené skleně-
nou balotinou (drobnými posypovými kulatými 
perličkami o velikosti kolem 1 mm). Situace 
ve výrobě ozdob v ČR se změnila ve třicá-
tých letech, když roku 1931 začal Sklářský 
ústav v Hradci Králové výrazně podporovat 
rozvoj výroby foukaných vánočních ozdob ve 
východních Čechách. Tato produkce nabyla 
velmi rychle na významu. Zatímco v roce 1931 
se ještě do ČSR vánoční ozdoby dovážely, 
roku 1933 již odtud směřovaly do zahraničí 
a objem vývozu neustále stoupal (přes dvě 
třetiny exportu mířily do USA). V roce 1937 
bylo již Československo v oboru foukaných 
vánočních ozdob významným hráčem na trhu. 
Dodnes platí, že české skleněné ozdoby mají 
vysokou estetickou úroveň, a proto jsou také 
exportovány do celého světa.

V dnešní době si můžeme vybírat z nepře-
berných stylů zdobení i samotných druhů 
vánočních ozdob. Nejběžnější jsou foukané 
skleněné tvary, které jsou ručně dozdobovány 
například stříbřením, smáčením do barev, 
dekorováním sítotiskem nebo ruční malbou. 
Kromě klasických koulí můžeme najít v nabíd-
ce sklářských firem spoustu nevšedních tvarů 
– od  figurek, zvonků, zvířátek, přes labutě 
či domky až po abstraktní tvary, které mají 
s původními vánočními ozdobami společné 
snad jen jedno – zkrášlit a zpříjemnit atmo-
sféru Vánoc. D.F.
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Petr Zámečník, narozený 31. ledna 1974, 
od roku 1999 pracuje u Policie ČR, nejprve 
na oddělení pohraniční, později cizinecké 
policie. V roce 2007 vyhrál výběrové řízení 
a stal se tiskovým mluvčím Územního odboru 
policie v Hodoníně. V současné době se mimo 
práce a rodiny věnuje také studiu vysoké školy 
– obor pedagogika.

Povolání: tiskový mluvčí

Co všechno Tvá práce obnáší? 
Stěžejní problematika je komunikace se 

všemi médii a prezentace práce Policie ČR 
v okrese Hodonín. Nevěnuji se pouze práci 
tiskového mluvčího, ale spolu s kolegyní 
je mým úkolem také prevence kriminality. 
Pořádáme preventivní akce nejen pro 
předškolní děti a školáky, ale také pro 
seniory a různé organizace. Přednášky se 
konají po celém okrese. Vždy se snažíme 
vycházet vstříc požadavkům či problémům 
dané lokality.

Práce tiskového mluvčího je poměrně 
ojedinělým povoláním. Jaká byla v Tvém 
případě kritéria výběru? 

Kritéria byla daná přímo výběrovým říze-
ním. Podmínkou pro uchazeče byl služební 

poměr u policie. Praxe v oboru tiskový 
mluvčí by určitě byla výhodou – nikoli však 
stěžejní podmínkou. Další podmínky byly 
stanoveny interními předpisy policie. Od 
účastníků se vyžadovala také pružnost 
a flexibilita. 

Pružnost, flexibilita... Znamená to, že pra-
cuješ při pohyblivé pracovní době?

To ne. Pracovní dobu mám od 7 do 15 
hodin, ale v případě nutnosti pracuji přesčas 
nebo nad rámec pracovní doby, případně 
i o víkendech. Občas se stane ke konci 
pracovní doby vážná dopravní nehoda nebo 
jiná závažná událost, a tak se na pracovišti 
zdržím nebo jedu přímo na místo zjistit  
všechny okolnosti. 

Jinak je nutné, abych byl na telefonu dva-
cet čtyři hodin denně. Pouze v případě, že 
mám naplánovanou dovolenou, zastupuje 
mě  kolegyně.

„Správný“ tiskový mluvčí by měl splňovat 
určité předpoklady. Například by měl mít 
specifické vlastnosti jako je být klidný, 
sebevědomý, v případě potřeby i rázný. 
Splňuješ tyto podmínky?

Myslím, že se dá říct, že ano. Jsem v pod-
statě klidné povahy. Máloco mě impulzivně 
rozhodí. Ráznost využívám, až není vyhnutí. 
Například kdyby rozhovor směřoval úplně 
jinam, než bylo dohodnuto nebo by bylo 
potřeba ho okamžitě ukončit, tak ráznost 
určitě použiji. Zatím se ale vše dalo vyřešit 
v klidu ☺.

Jednou z nejdůležitějších schopností je 
být pohotový a schopnost formulovat tzv. 
„zlaté věty“. Máš svůj seznam vět, které 
používáš? 
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„Zlaté věty“ jsou taková sdělení, kterými 
je možné vyplnit prostor. Věty, které jsou 
obecné a během nichž hledám vhodná 
slova. Takové věty se dají trénovat a věnují 
se tomu různá školení. 

Můžeš uvést nějaký příklad takové věty?
Tak pro zajímavost: „V současné době 

probíhá šetření k případu, proto by zveřej-
ňování informací mohlo ohrozit vyšetřování.“ 
Nebo: „Jakmile budou známy další okolnosti 
případu, budeme vás určitě informovat.“ 

Může si nechat tiskový mluvčí poslat otáz-
ky, na které bude odpovídat v médiích?

Může, ale není to obvyklá praxe. Jde spíš 
o výjimku a novináři na to neradi přistupují. 
Když přijedou dělat reportáž, pokládají 
aktuální dotazy, které je napadají až na 
místě podle toho, co řeknu a reagují tak 
na mé vyjádření. Běžně otázky předem 
nevyžaduji. Spíš se připravuji na dané téma. 
Pokud je potřeba odpovědět na otázku, ke 
které nemám v tu chvíli informace, můžu je 
obratem získat a poskytnout. 

Myslíš, že je rozdíl mezi prací tiskového 
mluvčího policie a tiskového mluvčího 
soukromé společnosti? 

V obecné rovině rozdíl není. Každý tiskový 
mluvčí hájí zájmy své firmy a dělá jí dobré 
jméno. Práce se liší spíše specificky před-
mětem činnosti společnosti. Úkol je jasně 
daný tím, čím se která firma zabývá.

Jak často absolvuješ školení?
Míváme pravidelně dva až třikrát ročně 

školení, na kterém se sejdou mluvčí Policie 
ČR z celého kraje, ze všech okresních ředi-
telství. Mezi tím se účastním i dalších kurzů. 
Letos jsem absolvoval třítýdenní kurz pro 
tiskové mluvčí Policie ČR z celé republiky, 
který se konal v Brně. Naše práce se zde 
probírala velmi důkladně.

Dělalo Ti problémy mluvit na veřejnosti?
Od začátku mi nedělalo problém stoup-

nout si před kameru nebo k mikrofonu. Bylo 
ale otázkou času, než jsem našel určitý styl 
a zpočátku jsem se také musel naučit, jak 
se vyvarovat chyb. A hlavně si uvědomit, co 
můžu a co nesmím říct a jakým způsobem  
to podat.

Jak získáváš informace, o kterých pak 
mluvíš?

Informace získávám přímo z operačního 
střediska policie. Při nějakém opatření (např. 
bezpečnostním) zase od toho, kdo opatření 
vede. Například při dopravní nehodě nebo 
při vyšetřování trestného činu mě informuje 
přímo vyšetřovatel případu. 

Mám navíc kontakty na odpovědné osoby 
z vedení. Někdy se s okolnostmi seznamuji 
osobně přímo na místě. Je to případ od 
případu jiné. 

Jak řešíš situace, kdy Tě kontaktuje novi-
nář ve věci, o které ještě „nic nevíš“?

To se stává celkem běžně. Stane se napří-
klad dopravní nehoda a novinář jede okolo, 
takže volá... Řešíme to obvykle dohodou. Já 
zjistím obratem informace a dám novináři 
zpětnou vazbu. To znamená, že mu zavolám 
zpět, nebo zveřejním aktuální zprávu na 
webových stránkách policie. 

Nejsi v těchto situacích zaskočený?
Nejsem. Mám už dvouletou praxi a musím 

být stále ve střehu. Na případnou otázku 
odpovím otázkou, apod. Zaskočený tiskový 
mluvčí by mohl snadno ukázat své slabé 
stránky. V současnosti mně to problém 
nedělá. Tiskový mluvčí by měl být obecně 
„stále v obraze“,  právě proto by tiskový 
mluvčí neměl být nikdy pasivní.

Máš také kontakty na „své“ novináře? 
To patří k práci každého tiskového mluv-
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čího, znát novináře a redaktory, na které 
je možné se v případě potřeby obrátit. Ale 
obvykle mě média sama oslovují.

Se kterým médiem se Ti nejlíp spolupra-
cuje?

Dobře se spolupracuje s Českou televizí. 
Jejich redaktoři přesně ví, co chtějí a dají to 
jasně najevo. Také v případě okresního tisku 
Rovnost (Slovácko) a Naše Slovácko se jed-
ná o spolupráci na velmi dobré úrovni. 

Co mě spíše rozlaďuje je fakt, že někteří 
novináři si bez předchozího upozornění 
nahrávají rozhovory. Takže někdy vytrhávají 
určitá sdělení z kontextu a použijí jen část 
toho, co bylo řečeno. Nebo dokonce použijí 
to, co jsme si nedomluvili. To pro mě bylo 
na začátku velkým poučením. Dnes už jsem 
obezřetnější.

Byl jsi někdy nadřízeným kritizován? 
Ze začátku, když jsem ještě nebyl zběhlý 

v praxi a nedal si pozor na pusu, přišla 
samozřejmě  i kritika od vedení. Je to jen 
otázka praxe a znalostí, aby mluvčí věděl, 
jak mluvit a co říct.

Píšeš zprávy do tisku? 
Nemám možnost zveřejnit článek přímo 

v novinách. Ale máme policejní webové 
stránky, na kterých uveřejňujeme tiskové 
zprávy, které považujeme za důležité a ty je 
možné pro tisk využít. Je to zase o domluvě 
s novináři, co vše potřebujeme do novin 
dostat.

Jedním z Tvých úkolů je i cílená propa-
gace Policie ČR. Daří se Ti zlepšovat její 
obraz u veřejnosti? Jaké nástroje k tomu 
používáš? 

O zlepšování našeho obrazu u veřejnosti 
se samozřejmě snažím. Používáme k tomu 
třeba internet. V článcích se snažím uvádět 
úspěchy policie, vyzdvihnout to, co se nám 

podařilo. Společně s kolegyní pořádáme již 
zmíněné preventivní akce, ve kterých lidi 
seznamujeme s naší prací. Poskytujeme 
poradenství - každý má možnost se na nás 
obrátit a dotázat se na řešení problému. 
Buď mu poradíme sami, nebo mu dáme 
kontakt na konkrétního odborníka v dané 
oblasti. Zeptat se může kdokoliv na cokoliv. 
Snažíme se u lidí vypěstovat pocit, že poli-
cisté nejsou „bubáci“, ale že právě oni jim 
mohou v případě nouze pomoci.

Jaká událost (ve spojení s Tvou profesí) 
Tě naposledy nejvíc pobavila? 

Bohužel policejní práce není továrna na 
veselé příhody, spíše naopak. Veselé his-
torky zažíváme spíše v preventivní oblasti, 
když navštěvujeme školky a školy. Reakce 
dětí bývají legrační. Děti si nás pletou s Kob-
rou 11 nebo nás  srovnávají s americkými 
policisty.

Máš koníčky?
Míval jsem dříve folklor, ten jsem opustil 

kvůli stavbě rodinného domu. Teď chodím 
jedenkrát  týdně sportovat. Rekreační 
sport.

Máš ještě pracovní ambice, nebo chceš 
zůstat u policie?

Jiné – větší ambice - zatím nemám. Práce 
u policie mě baví a  rád bych u ní zůstal, 
pokud to půjde. 

Nevadí Ti na policii jisté skutečnosti, které 
vyplouvají na povrch v médiích?

V každé společnosti či podniku je něco, 
co se člověku nelíbí. Je potřeba vidět pozi-
tiva a od těch se odrazit a hledat novou 
chuť do práce.

A.Č.
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Na internetových stránkách naší obce 
www.dolnibojanovice.cz proběhlo v minulosti 
několik anket. Zabývaly se různými tématy, 
která byla buď v té době aktuální, nebo nao-
pak která vystihovala dlouhodobější trendy. 
Protože výsledky těchto anket odráží postoje 
našich spoluobčanů, níže je uveden alespoň 
základní souhrn těch zajímavějších výsledků.

Přes 70% návštěvníků webových stránek 
obce na ně zavítá opakovaně – alespoň 
jedenkrát týdně. Věk návštěvníků je víceméně 
rovnoměrně rozložen mezi jednotlivé věkové 
kategorie v intervalu od 16 do 45 let. Našlo se 
i 10 návštěvníků mladších 10 let a téměř 6% 
„surfařů“ je starších 56 let. Převažují lidé se 
středoškolským vzděláním (63%), pětina jsou 
vysokoškoláci. 75% respondentů by uvítalo 

znovuzavedení diskusního fóra na webových 
stránkách obce, nicméně vzhledem k před-
chozím spíše negativním zkušenostem mají 
možnost reagovat na dění v obci pouze indivi-
duálně prostřednictvím mailového rozhraní.  

Většina z uživatelů internetu dává přednost 
tomuto komunikačnímu kanálu před osobním 
kontaktem s představiteli obce. Svědčí o tom 
výsledek ankety mapující účast návštěvníků 
stránek na zasedáních obecního zastupitel-
stva. Plných 63% jich zasedání zastupitelstva 
obce nikdy nenavštívilo (oproti 14%, kteří se 
účastní pravidelně).  

Pokud bychom se chtěli vrátit trochu do 
historie, máme k dispozici následující graf. 
Ten ukazuje, která z kulturních akcí v roce 
2007 byla nejzajímavější. 

WWW ankety

 Pokud byste měli tip na zajímavou anketu nebo chcete znát veřejné mínění na nevšední 
otázku či událost, posílejte své návrhy na email kultura@dolnibojanovice.cz.  

D.F.
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zp ráv y  a  zp ráv i čk y
• Burčáková šestka se konala v neděli 

20. září. Závodní trasa byla pro běžce při-
pravena tentokrát kolem Orlovny. Počasí 
závodníkům přálo. V hlavním závodě repre-
zentovali naši obec Václav Guliš (16.), Vá-
clav Janů (28.), Antonín Bábík (46.), Anto-
nín Prčík (50.). V kategorii mladších žákyň 
(ročník 1996 – 1997) se Karin Tomáštíko-
vá umístnila na 4. místě. V kategorii mlad-

ších hochů reprezentoval bojanovčák Jan 
Hromek Atletický klub Hodonín a skončil 
na stupínku vítězů (1.). Ve stejné kate-
gorii na 6. místě skončil Šimon Blažej, 
Jirka Komosný byl 11. a Aleš Mizera 12. 
V kategorii nejmladších dívek ročníku 

2003 – 2006 stanula na třetím stupínku 
Miriam Maděryčová. V kategorii nejmlad-
ších chlapců jsme měli dva reprezentanty 
Daniel Červenka (6.) a Tomáš Kašík (7.). 
Všem závodníkům přejeme hodně dalších 
sportovních úspěchů.

      
• Předhodové veselení 25. září zpestřil 

páteční Předhodový koncert. Tradiční 
koncert proběhl letos zcela netradičně na 
tréninkovém fotbalovém hřišti. V programu 
vystoupila skupina ExArgema a Propolis. 
Koncert byl divácky velmi úspěšný. 

• Tradiční Hody se konaly letos v termínu 
27. až 29. září a jejich návštěvnost před-
čila očekávání. Za vysokou návštěvnost 
vděčíme mimo jiné také skvělému počasí. 
Hodky jsme slavili 4. října.

Veselo, Hody… 
Veselo, možná jak pro koho

 Hody, Hody – jak moc se na ně těšíme. 
Alespoň já, každý rok. Kolik je s nimi spo-
jeno příprav a starostí – to ví nejlépe naše 
mládež! Možná té práce mají víc kluci, ale 
děvčata taky chystají, uklízejí. Jsme moc 
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rádi, že tu jste, mladí, že všecko potřebné 
připravíte – díky za to.

 A pak to opravdu začne... Hodová nedě-
le, průvod pro stárky, verbuňk a zábava Pod 
Zeleným. Je krásné vidět při prvním sóle 
tancovat asi padesát párů mladých – super 
pohled. Ale něco se brzy stane a na place 
pak po zbytek Hodů tancuje sotva dvacet 
dvojic. Děvčata můžeme vidět kolem koloto-
čů a různě po procházkách… Kluci se totiž 
ztratili!!! Většinou do hospody, do „FOFA“ 
nebo postávají tak různě kolem. Prý je to 
v módě „Hody propit a prokecat“. Jaká ško-
da! Nejen pro děvčata, ale pro nás všech-
ny. Protože, hoši, vy můžete udělat skvělé 
Hody! Díky těm, kteří se o to snažíte. Vážíme 
si toho.

Tak přeji nám všem, aby naše Hody stály 
za to!

Alena Tlachová

• Děkujeme letošním stárkům – Tomáši 
Pospíšilovi, Romanu Bílkovi, Martinu Vacu-
líkovi a Davidu Rajchmanovi, stárkám Evě 
Herkové a Kláře Cvanové a ostatní krojo-
vané mládeži za obětavou přípravu a dob-
rou organizaci letošních Svatováclavských 
hodů a dalších krojovaných akcí.

• Pozvánka na volbu stárků 
 Na svátek sv. Štěpána dne 26. prosin-

ce 2009 proběhne v Obecním domě 
v Dolních Bojanovicích po „hrubé“ 
mši sv. VOLBA STÁRKŮ pro rok 2010. 
Všichni jste srdečně zváni.

Zahrádkáři slavili úspěch
 Český zahrádkářský svaz Dolní Bojanovice 

pořádal  ve dnech 24. a 25. října 2009 v Obec-
ním domě  ZAHRÁDKÁŘSKÉ  DNY.

 V prostorách Obecního domu byly vystaveny 
výpěstky nejen místních pěstitelů, ale také ze 

Starého Poddvorova a Josefova. Celá výstava 
byla velmi vkusně aranžována. 

 Zahrádkářské dny zpestřila přednáška 
PhDr. MUDr. Miroslava Krejčíře na téma: 
„Co můžete udělat pro své zdraví.“ Přednáš-
ka byla nejen zajímavá a poučná, ale také 
protkaná humorem a názornými ukázkami 
cvičení. 

 Nedělní odpoledne vyplnilo aranžová-
ní květinových vazeb pod vedením floristy 
Jaromíra Kokeše. Účastníci tohoto mini-
kurzu byli seznámeni s praktickým postu-
pem aranžování výrobků, které si odnesli 

do svých domovů. Pan Kokeš zhotovil také 
netradiční dušičkové aranžmá, které Český 
svaz zahrádkářů věnoval jako výzdobu na 
kněžský hrob.  
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Výbor ČZS děkuje všem pěstitelům za 
poskytnuté výpěstky, květiny a doplňko-
vý materiál na výstavu. Děkuje také PhDr. 
Stanislavu Bílíkovi, Csc. za zprostředková-
ní přednášky a osobní konzultace s PhDr. 
MUDr. Miroslavem Krejčířem.

 Výstavu aranžovaly členky ČZS v Dolních 
Bojanovicích, Pavla Hranická, Jana Majzlí-
ková, Eva Nováková, Eva Sejáková a Marie 
Trešková.

Na základě kladných ohlasů návštěvníků se 
uskuteční Zahrádkářské dny i v roce 2010. 

Z. M.

Roztančené slavnosti
 Hudební slavnosti sv. Cecilie pokračova-

ly letos už svým XVII. ročníkem. Legenda 
o sv. Cecilii napovídá, že Cecilie při zvuku 
svatební hudby v den své svatby obrátila na 
víru svého snoubence Valeriána. Přestože 
hlavním atributem pro sv. Cecilii jsou varha-
ny, případně jiné hudební nástroje, stala se 
patronkou všech hudebníků.

zhlédnutí bylo stepařské vystoupení, mazur-
ka i hiphop. Každý z diváků si přišel na své.

 Neděle byla věnována absolventům a stu-
dentům vyšších odborných škol. V programu 
vystoupili: Jana Dvořáková – zpěv, Markéta 
Gálová – klarinet, Anežka Herková – housle, 
Dominika Hromková – zpěv, Ladislav Leka-
vý – violoncello, Kristýna Osičková – cim-
bál, Jan Pochop – pozoun, Marek Pospíšil 
– trubka, Petr Salajka – tuba, Milena Smut-
ná – klavír, Monika Šiffelová – hoboj. 

 Mimo program v Obecním domě byla 
v rámci slavností odsloužena i mše svatá za 
živé a zemřelé členy dechové hudby Bojané. 
Tato dechová hudba letos oslavila 50. výročí 
od svého vzniku, a tak její členové na mši sv. 
zahráli, zazpívali a uctili také památku zemře-
lých členů kapely. 

A.Č.

 Letošní Hudební slavnosti sv. Cecilie byly 
připravené jak pro milovníky hudby, tak i tan-
ce. V pátek 20. listopadu se konala hned dvě 
vystoupení žáků Taneční konzervatoře Brno. 
Jedno z vystoupení bylo připraveno pro žáky 
Základní školy a mateřské školy Dolní Boja-
novice už v dopoledních hodinách. Odpo-
ledne bylo věnováno všem ostatním. Ke 
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bojanovská kuchyně
Rady do kuchyně
• Omáčka - tekutina různé hustoty podávaná k jídlu, 

ochucuje  základní pokrm - maso, těstoviny, zeleninu 
atd.

• Základní omáčkou je bešamel. Připravíme ji z 40 g 
másla a z 40 g hladké mouky, z nichž umícháme 
světlou jíšku. Zředíme ji 0,25 l studeného mléka, 
smetany nebo vody, ihned důkladně do hladka 
vyšleháme a dobře povaříme. Nakonec ji mírně 
osolíme a dochutíme. 

• Chceme-li mít omáčku tmavší barvy, vmícháme 
do osmažené cibulky lžičku sladké papriky nebo 
přidáme karamel.

• Když  přidáme smetanu, omáčka značně zesvětlí. 
Pro jemnější chuť vmícháme do hotové omáčky 
lžičku másla. K okyselení omáčky je lépe použít 
citronovou štávu.

• Nejzdravější způsob zahušťování je používání tzv. 
francouzských kuliček. Připravíme je tak, že do 
kousku másla vmícháme tolik hladké mouky, kolik 
pojme. Připravenou kuličku vhodíme do omáčky 
nebo do polévky a povaříme.

• Smetanovou omáčku připravíme rychle ze smetany 
a hladké mouky, kterou rozmícháme nad párou 
nebo na mírném ohni. Na ochucení použijeme 
sekaný kopr, strouhaný křen, dušené houby apod. 
S těmito přísadami omáčku nevaříme, ale necháme 
jenom přejít varem. Smetanová omáčka se nesrazí, 
přidáme-li do smetany špetku cukru.

• Trocha ve vodě rozpuštěného Solamylu dodá omáčce 
žádoucí konzistenci, aniž by byla ovlivněna její chuť.

• Omáčky můžeme zahustit i malým množstvím 
bramborové moučky rozmíchané ve vodě a krátce 
povařené.

• Na povrchu hotové omáčky se nevytvoří škraloup, 
napíchneme-li na vidličku kousek másla a přejede-
me jím několikrát po povrchu omáčky.

• Přesolenou omáčku vylepšíme přidáním lžičky 
medu a překyselenou napravíme přidáním na špičku 
nože jedlé sody.

Těstovinový salát pro odlehčení 
vánočních přeplněných stolů

Těstoviny, cibule, mrkev, hrášek, vajíčka, 
pepř, sůl, ocet, bílý jogurt, olej

Vše podle vlastního uvážení a podle počtu 
strávníků.

Uvaříme těstoviny, mrkev, hrášek a vajíčka. 
Mrkev a vajíčka nakrájíme na kostky, přidáme 
těstoviny, nakrájenou cibulku, pokapeme ole-
jem a zalijeme bílým jogurtem. Můžeme přidat 
také drůbeží nebo rybí maso. Dochutíme solí, 
pepřem a podle potřeby okyselíme citronem 
nebo octem. Vše promícháme a necháme 
odležet v ledničce.

Chuťovky
250g tvarohu, 1 sýr Lučina a špetku soli 

vyšleháme s trochou smetany do hustého 
krému a rozdělíme na třetiny. 

Do jedné třetiny vmícháme 50g strouha-
ného sýru, ochutíme pepřem a kořením kari. 
Z hmoty utvoříme kuličky a obalíme je v seka-
ných vlašských oříšcích.

Druhou třetinu tvarohu promícháme se 
strouhaným křenem, nastříkáme na silnější 
plátky čerstvé okurky a posypeme sekanou 
šunkou nebo salámem.

Do zbylého tvarohu přidáme prolisovanou 
Nivu a trochu utřeného česneku. Směs nastří-
káme na bramborové lupínky.

Za recept děkujeme paní Věře Hromkové, 
z č.p. 485.
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Rodičovské centrum Sluníčko 
vás zve na cyklus přednášek 

pro nastávající i stávající maminky 
a tatínky zaměřený na průběh 

těhotenství, porod, kojení a péči o dítě.

ZDRAVÉ RODIČOVSTVÍ

První přednáška se uskuteční ve čtvrtek 
15.1.2010 v 17 hod. v prostorách 

Rodičovského centra Sluníčko
(Orlovna, Dolní Bojanovice).

Rok 2009 se pomalu blíží ke konci a já se 
ohlížím zpět a vzpomínám, co všechno Sluní-
čko za tu dobu podniklo. 

Vánoční besídku jsme měli až v lednu, 
protože většina z nás byla pořád nemocná. 
Nakonec mělo divadlo a vystoupení se zpěvem 
velký úspěch. 

Od nového roku jsme se přestěhovali 
z prostor dětského koutku restaurace Orlovna 
nahoru do klubovny. Zde máme větší prostor 
pro naše „řádění“. 

O Velikonocích jsme byli jezdit na koních 
a naše maminky si domluvily tvorbu jarní deko-
race. Všem maminkám se náramně povedla  
i nám dětem se líbila. 

Po Velikonocích přišla na řadu přednáška 
o masáži kojenců. To se nám dětem velmi 
hodilo, protože se tento rok na svět podívala 
spousta našich bratříčků a sestřiček. Léto bylo 
ve znamení volnosti v přírodě a využili jsme 
většinu hřišť v obci. Na rozloučenou s létem 
se konal výlet do ZOO Lešná a poté táborák. 
V mezidobí přišel maminky potěšit vizážis-
ta a začal cyklus přednášek psycholožky 
Světlany Poláchové, která maminkám radí 
a nám všem pomáhá pochopit se navzájem. 
V září maminky uspořádaly burzu dětského 
oblečení. Prodávajících i kupujících bylo 
hodně a dopadlo to ke spokojenosti všech. 
Kočárek a oblečení, které maminky věnovaly, 
byly předány na dětské oddělení hodonínské 
nemocnice a do azylového domu pro matky 
s dětmi v Břeclavi.

Naše maminky ještě čeká cyklus přednášek 

Jak proputovalo Sluníčko rokem 2009  
(z pohledu dětí)

paní Jindřišky Dvorské z úřadu práce, protože 
my jednou vyrosteme a půjdeme do školky 
a maminky se budou vracet zpátky do zaměst-
nání. Přednášky jim poradí, jak to co nejlépe 
zvládnout. Ale aby nebylo vše jenom o mamin-
kách. My děti se od začátku školního roku cho-
díme každé úterý vyběhat do tělocvičny. Kdo 
chce, může se k nám přidat. Začínáme vždy 
o půl čtvrté. Také se koupily dětské hudební 
nástroje a pohybové pondělky prokládáme 
hrou na nástroje a zpěvem. A protože se blíží 
Vánoce, chystáme opět besídku. 

Kamarádi, komu se výčet našich aktivit 
líbil, přemluvte maminky a přijďte za námi. 
Děkujeme Obci Dolní Bojanovice a dalším 
sponzorům za finanční i věcnou podporu. 
Příjemné prožití Vánoc a šťastný nový rok vám 
přeje RC Sluníčko.

Za děti z RC Sluníčko 
Veronika Vymyslická
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Jak bojoval v roce 2009 Karate Klub ŠIN-MU Hodonín?

Tak jako spousta jednotlivců i kolektivů ke 
konci každého roku bilancuje, i Karate Klub  
ŠIN-MU Hodonín, o kterém jste na stránkách 
bojanovského Zpravodaje již četli. Několik 
členů klubu bydlí v Dolních Bojanovicích 
a není možná náhodou, že jsou to zatím ti 
členové, kteří přinesli do klubu nejvíc oce-
nění. Máme úspěšné členy i z jiných obcí, 
ale Bojanovští zatím statisticky v posledních 
letech vedou.

Sezona karate nekončí s kalendářním 
rokem. Mládež má svůj vrchol, to je Mistrov-
ství České republiky v karate všech stylů, 
na začátku prosince, takže jejich letošní 
výsledky do uzávěrky tohoto čísla nebudeme 
znát. Z bojanovských členů se na MČR 2009 

nominoval Josef Salajka do kategorie kumite 
ml. žáci + 41 kg (MČR 2008 - bronz). Junior 
Samuel Kubina (MČR 2008 - zlato) bude 
bojovat v kategorii kumite do 76 kg. Jakub 
Košutek (loňský vicemistr) zestárnul, proto 
není letos automaticky nominován. Přechod 
do vyšší věkové kategorie se mu prozatím 
nezdařil. Jakub byl Okresním výborem ČSTV 
vyhlášen talentem roku za rok 2008.

Senioři mají svoje MČR v karate všech stylů 
v březnu. Letos z této náročné akce, která 
se  odehrála v Havířově, přivezla Veronika 
Ištvánková  pro sebe a pro oddíl stříbro. Její 
bratr Martin, zatím nejmladší senior, ve své 
váze kumite obsadil pěkné 4. místo. Na MČR 
v karate stylu GOJU-RYU z května 2009 
se již tradičně dařilo Veronice Ištvánkové 
v kategorii kata ženy a získala zlatou medaili. 
Zlato z  kumite seniorské kategorie do 67 kg 
přivezl Martin Ištvánek a  junior Samuel Kubi-
na z váhové kategorie + 65 kg obdržel bronz. 
V kategorii kumite dorost do 45 kg vybojoval 
Jakub Košutek bronzovou medaili. 

Toto je jen malý výčet ze soutěžního 
kalendáře. V průměru se ti, kteří chtějí sou-
těžit, mohou zúčastnit 25 až 30 domácích 
i zahraničních soutěží. Akční rádius Veroniky 
Ištvánkové v jejím maturitním roce byl od  
Thessaloniky až po Paříž. To je vcelku do-
brodružný život. 

Tolik bilance. A co bychom si přáli do 
budoucna? Oddíl má slušné podmínky pro 
pravidelný trénink. Trenéři zatím mají ještě 
chuť tomuto sportu a hlavně svým svěřen-
cům obětovat zdarma spoustu času. Přáli 
by si za to větší zájem dětí a mládeže o tento 
perfektní sport. A pokud již rodiče své děti 
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někam posílají (je jedno, do jakého sportu 
nebo kroužku), aby opustili trendový styl 
výchovy. To znamená, méně tolerovali jejich 
lenost, vedli je k důslednosti, zodpovědnosti 
a alespoň základní disciplíně. 

Děkujeme všem pravidelně trénujícím 
členům, soutěžně úspěšným i těm, kteří se 
nezúčastňují soutěží, ale aspoň se snaží cvi-
čit. Už docela slevujeme a děkujeme i těm, 
kteří se  na tréninku alespoň netváří otráveně,  
s výrazem: „co zas po něm, po ní chceme“.  

Další informace o klubu, obrázky, videa 
můžete najít na:  www.shin-mu.cz. Ale nejlépe 
je přijít přímo do klubu, pravidelně trénovat, 
soutěžit, případně vyhrávat. Co vy na to? 
Bude zima, tma, v televizi v celku nic. PC hry? 
To si nechte, až budete marodovat. Dokud to 
jde, tak makat (přiměřeně ☺). A když se chce, 
jde stihnout všechno.

Stanislav Ištvánek

Dvěma zápasy s HBK Buldogs Brno 
v neděli 22. listopadu 2009 ukončili starší 
žáci Snipers Dolní Bojanovice podzimní část 
sezony 2009/2010. Oba tyto zápasy skon-
čily po vyrovnané hře prohrou našeho týmu.  
První  zápas skončil 3:1 ve prospěch  HBK 
Brno a ve druhém zápase tento tým zvítězil 2:1 
na nájezdy. Ještě 30 sekund před koncem 
zápasu vedl náš tým 1:0. 

Během této sezony se utkají naši hráči pou-
ze se dvěma týmy, a to s HBK Buldogs Brno 
a Mědvědi Veselí nad Moravou. Více týmů se 
do této soutěže v letošním roce nepřihlásilo. 
Malý zájem ze strany dětí pociťujeme nejen 
u nás, ale i v jiných městech. Družstvo star-
ších žáků opustili všichni hráči ze Slovenska 

Hokejbal – sezona 2009/2010

a hráčský základ se tím zmenšil. Doplnit tým 
novými posilami je těžké. 

I přes tento poslední neúspěch je naše 
družstvo na druhém místě. 

V soutěži mladších žáků nemá tým Snipers 
silného soupeře. Opět proti sobě nastoupí 
pouze tři týmy: Snipers Dolní Bojanovice, 
HBK Kyjov a Medvědi Veselí nad Moravou. 
Ve všech zápasech, které byly dosud ode-
hrány, mladší žáci zvítězili. Družstvo Medvědů 
z Veselí nad Moravou je nováčkem této sou-
těže, a tak se teprve do hry dostává. 

 Jana Prčíková,  David Vymyslický
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naro zen í

12. 9. 2009 Pavel Kučera Dolní Bojanovice 
Čejkovice Barbora roz. Vašíčková Prušánky

19. 9. 2009 Petr Sýkora Pardubice 
Dolní Bojanovice Zuzana roz. Janečková Dolní Bojanovice

31. 10. 2009 Karel Tomšej Dolní Bojanovice 
Dolní Bojanovice Ludmila roz. Carbolová Slavičín

13. 11. 2009 Jaroslav Prčík Mutěnice 
Čejkovice Klára roz. Košutková Dolní Bojanovice

21. 11. 2009 Josef Miklík Dolní Bojanovice  
Dolní Bojanovice Karolína roz. Schachlová Dubňany

Jiří Hanzalík    Střední Pustá  723 29. 7. 2009
Lukáš Zelinka         Záhumenice  280 8. 8. 2009
Marie Košutková                  Spodní Pustá  204 17. 8. 2009
Ondřej Blaha                     Zelnice  600 25. 8. 2009
Jakub Tomčala                   Josefovská  58 27. 8. 2009
Noemi Sládková                 Hlavní  243 29. 8. 2009
Valentýna Rygarová          Josefovská  11 7. 10. 2009
Martin Hlatký                      Zvolence  821  13. 10. 2009
Petr Bílík                                Hodonínská  769 1. 11. 2009
Matouš Šimek                   Lipová  874 2. 11. 2009
Kateřina Kuběnová         Pod Vinohrady  1001 14. 11. 2009

Databáze narozených dětí je na náš úřad předávána z městského úřadu zpětně, proto 
není kompletní. Žádáme tímto rodiče dětí, aby oznamovali na obecním úřadě narození 
dítěte, a to buď osobně, telefonicky (518 372 225) nebo e-mailem: kultura@dolniboja-
novice.cz. Děkujeme rodičům, kteří nám narození svých dětí nahlásili.
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Michal Bílek Střední Pustá  734 84 let 9. září 2009
Anna Vašíčková Řadovky 800 71 let 17. září 2009
Ludmila Skoumalová Vrchní Pustá 754 72 let 21. září 2009
Stanislav Herka Hlavní  331 68 let 25. září 2009
Miroslav Polách Hlavní  334 30 let 20. října 2009
Anežka Formanová  Záhumenice 56 69 let 3. prosince 2009

Dne 29. října oslavil šedesáté 
narozeniny pan Vojtěch Duchá-
ček. Aktivním členem Svatová-
clavského sboru a orchestru se 
stal v roce 1965. Od roku 1967 
do roku 1981 působil v dechové 
hudbě Podlužácká dechovka, 
která později přijala název Boja-
né. V roce 1982 založil dechovou 
hudbu Šohajka, se kterou repre-
zentuje naši obec doposud.

Do dalších let mu přejeme 
hodně zdraví, optimismu, elánu a mnoho dalších hudebních úspěchů.

R.R.
K přání se připojují členové Svatováclavského sboru a orchestru.

Krásné prožití svátků vánočních, 
mnoho štěstí a zdraví v novém roce 

přejí bojanovští myslivci.

b lahopř e jeme
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Akce na rok 2010

poz vánk y

 9. 1.  Vinařský ples 
 9. 1. Tříkrálová sbírka
 16. 1. Discoples
 23. 1.  Krojový ples
 6. 2.  Společenský ples
 13. 2. Valentýnský ples
 14. 2. Dětský krojový ples
 14. 3. JHF
 28. 3. JHF
 4. – 11. 4. Velikonoční výstava
 16. 4. Koncert zdravotně postižených
 17. 4.  Humanitární ples
 13. 6. Slavnost Božího těla 

 13. 6. Cesta zarúbaná 
 20. 6. Slavnost Božského srdce 
 11. 7.  Cesta zarúbaná 
 31. 7. Zpívání u cimbálu

 2. – 7. 8. Letní kino
 29. 8.  Zahrávání hodů 

 25. 9. Předhodový koncert – Javory
 26. – 28. 9. Svatováclavské hody 

 3. 10. Hodky s vinobraním 
 19. – 21. 11. Hudební slavnosti sv. Cecilie

 5. – 12. 12. Vánoční výstava 

Bojanovští ochotníci sehrají v pátek 25. června 2010 
představení Cesta zarúbaná

 na Strážnických slavnostech. Všichni jste zváni.

Neděle 24.1.2010
 v 15,30 hod. 
Obecní dům 

Dolní Bojanovice

Dětský 
karneval

Program připravují 
paní učitelky se 

ZŠ a MŠ 
Dolní 

Bojanovice. 

MO KDU-ČSL 
pořádá v neděli 
14. února 2010

Dětský 
krojový ples

začátek v 15.30 hod. 
v Obecním domě 

v Dolních Bojanovicích.

Dolní Bojanovice 43

�
�

�

�
�

Bojanovští vinaři vás 
srdečně zvou na

VINAŘSKÝ PLES, 
který se koná v sobotu 9. ledna 2010 

v Obecním domě.

K tanci a poslechu hraje
DH Mistříňanka
a CM Grajcar.

Začátek ve 20 hodin.

V ceně vstupenky 
je zahrnuta ochutnávka vín.

Předprodej vstupenek v prodejně BOTEKO.

POZVÁNKA
na ples ZŠ a MŠ Dolní Bojanovice, 

který se uskuteční 
dne 6. února 2010 

v Obecním domě 
v Dolních Bojanovicích.

Hraje hudební skupina LIVE.
Polonézu předtančí žáci 9. tříd ZŠ.PPoPo ží ží žzuzuzuonéonéoné ácácác

hhhHHrH
ppp

SRPDŠ 
Dolní Bojanovice

Sobota 16.1.2010 od 20,00 hod. 
Obecní dům Dolní Bojanovice

Hraje skupina PROPOLIS  
a DJ St. Vymyslický

Hosté – dívčí skupina Squirrels,
taneční ukázka Irské tance Hodonín, 

půlnoční překvapení

Předprodej: 
Vinařské potřeby Dolní Bojanovice

discoplesdiscoples
�

�

Orel jednota Dolní Bojanovice pořádá 
v sobotu 13. února 2010

Začátek ve 20 hodin.

Valentýnský ples

Předprodej vstupenek na Orlovně.

MO KDU-ČSL pořádá v sobotu 
23. ledna 2010

Krojový 
ples

začátek ve 20 hodin
v Obecním domě 

v Dolních Bojanovicích.
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Mediální partner
celého festivalu:

ČESKÝ ROZHLAS 3
VLTAVA

OBEC
DOLNÍ BOJANOVICE

ZUŠ DOLNÍ BOJANOVICE

pořáda j í

XIII. ročník

DOLNÍ BOJANOVICE 2010
Zahajovací koncert
„D U CH O V N Í  H U D B A“  
Účinkují:
Pěvecký sbor Ondráš  Nový Jičín, 
sbormistr Eva Polášková 
Virtuosi di Mikulov,  sbormistr Zuzana Pirnerová
(G. F. Händel, J. Blahack, P. I. Čajkovskij, D. Bortňanskij, 
N. Zieleňski, S. Rachmaninov, A. Pärt, A. Tučapský, 
V. Ptáček, P. Graham a další)

Neděle 14. března v sále Obecního domu, v 17 hodin.  

Komorní koncert
FELIX SLOVÁČEK – klarinet a Es alt saxofon
BORIS KRAJNÝ -  klavír
(J. V. Stamic, F. Chopin, A. Marcello, Z. Fibich, 
M. Moszkowski, A. Rubinstein M. de Falla, D. Milhaud, 
J. Ježek, R. Binge, E. Morricone a další)

Neděle 28. března v sále Obecního domu, v 17 hodin.

Obec Dolní Bojanovice
a ZUŠ Dolní Bojanovice

JARNÍ HUDEBNÍ FESTIVAL
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i n zer ce

ŠKOLNÍ JÍDELNA 

Základní školy a mateřské školy 
Dolní Bojanovice 

nabízí obědy 
za cenu 50,- Kč. 

Rozvoz zajišťuje Charita. 
Oběd si můžete objednat 
na tel.: 518 372 189

nabízí svým zákazníkům 
široký sortiment 
potravinářského

 a drogistického zboží. 
Přejí všem krásné Vánoce

a úspěšný rok 2010.

Stanislav Hromek
Žabácká 943

Dolní Bojanovice 696 17
Tel.: 731 460 072

E-mail: stanislavhromek@seznam.cz

 Stavební 
a obkladačské práce 

 Rekonstrukce 
domů na klíč 

Andrea Hromková
Žabácká 943

Dolní Bojanovice 696 17
Tel.: 732 113 417

E-mail: 
andrea.hromkova@seznam.cz

Vedení účetnictví 
a daňové evidence  
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Tel.: 606 914 613

NONSTOP 

T A X I

LUMÍR JANČÍK
Dolní Bo ja no vi ce

nabízí své služby 
při svatebních a jiných 

společenských 
událostech, také 

o nedělích a svátcích. 

www. taxislovacko.cz

�

Střední Pustá 737,  696 17  Dolní Bojanovice
tel.: 724 065 428
e-mail: LiborJordan@seznam.cz
www.fasade.cz

� zateplování, povrchové úpravy a nátěry fasád
� sádrokartonářské práce
� dekorativní úpravy stěn, benátské štuky, 
 strukturální omítky, lazury
� malířské a tapetářské práce

Libor Jordán

Dolní Bojanovice 47

Kuchyně DPS 
nabízí obědy, 

tři druhy jídel po 55,- Kč. 
Rozvoz zajišťuje Charita. 

Tel.: 518 372 098

BOTEKO, 
VINAŘSKÉ POTŘEBY

přejí krásné svátky vánoční
a úspěšný rok 2010.

Velkoobchod s pánskou a dámskou konfekcí

Prodejní doba:    
Po - Pá    8.00 – 16.00 hod.

Společnost přeje všem 
krásné Vánoce a šťastný nový rok

696 17 Dolní Bojanovice 912
Mobil:  607 926 512

KADEŘNICTVÍ - JIŘINA ŘEZÁČOVÁ
rozšiřuje služby 

o společenské a svatební líčení 
kosmetikou Mary Kay



Slavnosti sv. Cecílie 20. -22. 11. 2009

Zahrádkářské dny
23. a 24. října 2009

Vánoční výstava - vernisáž 6. 12. 2009

Slavnostní otevření mostu přes Prušánku 
13. 12. 2009

Zpravodaj48

Ubytování nabízíme ve dvou kategoriích - STANDARD 

(*** - s WC, koupelnou, TV, ledničkou) 

a TOURIST (*) v cenách již od 240,- Kč/osobu/noc

s možností snídaně.

Využít lze restauraci s barem, salonek, vinotéku, 

zasedací místnost, prostory pasáže. 

Objednat je možné degustaci regionálních 

vín, ale i kompletní menu za předem 

dohodnutou cenu. Při objednání konzumace 

je nájem prostor zdarma.

ubytování pro vaše hosty
oslavy narozenin
svatby, křtiny
výročí, setkání
schůze,...

CELOROČNÍ  PROVOZ

Informace obdržíte na recepci penzionu nebo na tel.: 775 225 584
e-mail: ubytovani@penzion.vaclav.cz • www.penzion.vaclav.cz

Těšíme se na shledání s vámi v našem penzionu.
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Jestliže, jste během dne 
neobjevili nic zvláštního, 
pak jste z toho dne 
moc neměli.

John Wheeler


